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De openbare commissievergadering wordt geopend 
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Depoortere. 
 
De cursieve tekst is een samenvatting van de tekst 
die de vraagsteller vooraf heeft ingediend. 
 

La réunion publique de commission est ouverte à 
14 h 19 par M. Ortwin Depoortere, président. 
 
 
Le texte en italique est celui de la question 
préalablement déposée. 
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Migration) sur "La gestion de la crise de l’accueil 
et la saturation du réseau d’hébergement" 
(56001144C) 
- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor 
(Asile et Migration) sur "Le plan hiver, l'accueil 
d'urgence et l'accueil dans les hôtels" 
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01.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): De DVZ 

heeft onvoldoende capaciteit om alle verzoeken om 
internationale bescherming te registreren in het 
registratiecentrum in de Belliardstraat. Tijdens de 
wachtperiode kunnen asielaanvragers zich niet 
inschrijven op de wachtlijst voor opvang noch gratis 
rechtsbijstand aanvragen. Dat is in strijd met de 
vreemdelingenwet. 
 
 
Is de registratiecapaciteit in de Belliardstraat lager 
dan die in de Pachecolaan? Welke maatregelen 
kunnen de capaciteit verhogen? 
 
 
Hoe zult u ervoor zorgen dat die categorie zich kan 
inschrijven op de wachtlijst voor opvang en dat zij 
gratis rechtsbijstand kunnen ontvangen? 
 
 
Hoe krijgen de meest kwetsbaren voorrang? 
 

01.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): L'Office 

des étrangers n'a pas la capacité suffisante pour 
enregistrer toutes les demandes de protection 
internationale au centre d'enregistrement situé à la 
rue Belliard. Pendant la période d'attente, les 
demandeurs d'asile ne peuvent pas s'inscrire sur la 
liste d'attente pour l'accueil ni demander une aide 
juridique gratuite. Cette situation est contraire à la loi 
sur les étrangers. 
 
La capacité d'enregistrement à la rue Belliard est-
elle inférieure à celle à l'avenue Pacheco? Quelles 
sont les mesures susceptibles d'augmenter cette 
capacité?  
 
Comment ferez-vous en sorte que la catégorie de 
personnes concernée puisse s'inscrire sur la liste 
d'attente pour l'accueil et bénéficier de l'aide 
juridique gratuite? 
 
Comment donnera-t-on la priorité aux plus 
vulnérables? 
 

Bovendien worden vele bedden in de Brusselse 
daklozenopvang ingenomen door personen die recht 
hebben op opvang bij Fedasil. 
 
 
Er zouden tijdelijke opvangplaatsen in Bredene en 
Theux worden geopend tijdens de winterpiek. En de 
Brusseldeal financiert 2.000 plaatsen in de 
nachtopvang. 
 
Zal de federale overheid extra opvangplaatsen in 
Brussel financieren? Zo ja, waar en hoeveel? Hoe 
plant u de nachtopvang nog te ontlasten in Brussel? 
 

En outre, de nombreux lits prévus dans le cadre de 
l'accueil des sans-abri à Bruxelles sont occupés par 
des personnes qui ont droit à un accueil organisé par 
Fedasil. 
 
Des places d'accueil temporaires seraient ouvertes 
à Bredene et Theux pendant le pic hivernal. À cela 
s'ajoute que le deal bruxellois prévoit un financement 
de 2 000 places dans les centres d'accueil de nuit. 
 
Les autorités fédérales financeront-elles des places 
d'accueil supplémentaires à Bruxelles? Dans 
l'affirmative, où et combien? Comment comptez-
vous désengorger davantage les centres d'accueil 
de nuit à Bruxelles? 
 

01.02  Greet Daems (PVDA-PTB): De nieuwe 

locatie van het aanmeldcentrum in de Belliardstraat 
is totaal ongeschikt. 
 
Hoe verloopt de zoektocht naar een geschikt 
gebouw? Hoe kunnen de omstandigheden voor de 
wachtenden verbeterd worden? Wat wordt er 
gedaan aan de rolstoeltoegankelijkheid? Hoe kan de 
veiligheid van asielzoekers, medewerkers en fietsers 
worden gegarandeerd? 
 

01.02  Greet Daems (PVDA-PTB): Le nouvel 

emplacement du centre d'enregistrement, rue 
Belliard, est totalement inadéquat. 
 
Comment se déroule la recherche d’un bâtiment 
adéquat? Comment améliorer les conditions des 
personnes qui attendent? Que fait-on en matière 
d’accessibilité aux personnes qui se déplacent en 
fauteuil roulant? Comment assurer la sécurité des 
demandeurs d’asile, des collaborateurs et des 
cyclistes? 
 

Door het plaatsgebrek in de opvangcentra blijven er 
nu ook gezinnen met kinderen op straat staan. Dat 
is niet alleen mensonterend, maar bij 
vriestemperaturen ook gevaarlijk. Er zijn dus 
plaatsen nodig, ook voor de 2.650 alleenstaande 

En raison du manque de places dans les centres 
d'accueil, des familles avec enfants se retrouvent 
désormais dans la rue. C'est non seulement 
inhumain, mais également dangereux par des 
températures glaciales. Il faut donc des places, ce 
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mannen die de staatssecretaris op straat laat. 
 
 
Hoe zal de staatssecretaris een plaats garanderen 
voor iedereen? Hoeveel plaatsen heeft de taskforce 
kunnen vinden? Worden er de volgende maanden 
nog plaatsen gesloten? Kan het nooddorp voor 
Oekraïners op Linkeroever, dat de stad Antwerpen 
wil sluiten, niet door Fedasil worden overgenomen?  
 

compris pour les 2 650 hommes célibataires que la 
secrétaire d'État laisse dans la rue. 
 
Comment la secrétaire d’État va-t-elle garantir une 
place à chacun? Combien de places la task force a-
t-elle pu trouver? D'autres places seront-elles 
également supprimées dans les mois à venir? Le 
village d'urgence pour les réfugiés ukrainiens sur la 
rive gauche à Anvers, que la ville d'Anvers veut 
fermer, ne peut-il pas être repris par Fedasil? 
 

01.03  Khalil Aouasti (PS): Het 

noodopvangnetwerk heeft met capaciteitsgebrek te 
kampen en tal van kwetsbare mensen moeten op 
straat slapen, net nu de winter zijn intrede doet. U 
had nochtans verklaard dat u oplossingen zou 
aanreiken, onder meer via de overeenkomst met de 
Brusselse gewestelijke dienst, zodat niemand op 
straat hoeft te slapen, ook alleenstaande mannen 
niet. 
 
Welke noodmaatregelen en welke structurele 
maatregelen neemt u om het tekort aan 
opvangplaatsen te ondervangen en komaf te maken 
met het capaciteitsgebrek in de noodopvangcentra? 
Hoe zorgt u ervoor dat die maatregelen niet beperkt 
blijven tot louter aanpassingen waarvan bepaalde 
groepen, zoals alleenstaande mannen, de dupe zijn, 
maar dat ze daadwerkelijk neerkomen op een 
uitbreiding van de capaciteit? 
 

01.03  Khalil Aouasti (PS): Le réseau d'accueil 

d'urgence est saturé et de nombreuses personnes 
vulnérables dorment dans la rue, alors que l'hiver 
s'installe. Pourtant, vous aviez assuré mettre en 
place des solutions, notamment via la convention 
avec le Service régional bruxellois, pour que 
personne n'ait à dormir dans la rue – y compris les 
hommes seuls. 
 
 
Quelles mesures d'urgence et quelles mesures 
structurelles mettez-vous en place pour résoudre le 
manque de places et pour lutter contre la saturation 
des centres d'urgence? Que mettez-vous en place 
pour que ces mesures ne soient pas de simples 
adaptations au détriment de certains, comme par 
exemple des hommes isolés, mais de réelles 
augmentations de capacité? 
 

01.04  Maaike De Vreese (N-VA): Brussel voelt de 

impact van de enorme instroom van illegale 
immigranten. Het is niet de registratie bij de DVZ die 
tekortschiet, het is de instroom die te hoog is. Zullen 
we deze winter weer gezinnen met kinderen in putje 
winter op straat zien? De collega's die dit ook 
aanklagen, maar in de meerderheid zaten, moeten 
de hand in eigen boezem steken. Zij hebben 
maatregelen om de instroom te beperken 
geblokkeerd. 
 
 
 
Wat is de stand van zaken, ook aan de Pachecolaan 
en de Passage 44? Hoe zult u de situatie onder 
controle houden? Pleegt u daarover overleg met 
minister Verlinden? 
 

01.04  Maaike De Vreese (N-VA): Bruxelles ressent 

les conséquences de l'afflux massif d'immigrés 
clandestins. Ce n'est pas au niveau de 
l'enregistrement auprès de l'Office des étrangers 
que le bât blesse, c'est l'afflux qui est trop élevé. 
Verrons-nous encore cette année des familles avec 
enfants en rue en plein hiver? Nos collègues 
parlementaires qui dénoncent comme nous cette 
situation aujourd’hui, mais qui étaient hier dans la 
majorité, ne peuvent s'en prendre qu'à eux-mêmes. 
Ils ont bloqué les mesures visant à réduire le flux 
entrant. 
 
Quel est l'état des lieux, y compris sur le boulevard 
Pacheco et dans le Passage 44? Comment ferez-
vous pour maîtriser la situation? Organiserez-vous 
des concertations avec la ministre Verlinden à ce 
sujet? 
 

01.05  Catherine Delcourt (MR): De opvangcrisis 

verergert: in oktober 2024 werden er 17 % meer 
asielaanvragen ingediend en de opvang zit overvol. 
De 36.000 bijkomende plaatsen die door de 
vivaldiregering werden gecreëerd volstaan niet in het 
licht van de toestroom van asielzoekers. 
 
Welke maatregelen neemt u, nu de winter voor de 

01.05  Catherine Delcourt (MR): La crise de 

l'accueil s'aggrave avec 17 % de demandes d'asile 
en plus en octobre 2024 et la saturation de 
l'hébergement. Les 36 000 places en plus créées par 
la Vivaldi ne suffisent pas face à l'afflux de 
demandeurs. 
 
Quelles mesures prendrez-vous à la veille de l'hiver 
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deur staat, om het structurele capaciteitsgebrek van 
het opvangnetwerk een halt toe te roepen, in het 
bijzonder voor de gezinnen? Kan men de 
opvangcapaciteit op middellange en lange termijn 
constant blijven optrekken of zult u de toegang tot 
het grondgebied beperken?  
 

pour stopper la saturation structurelle du réseau 
d'hébergement, en particulier pour les familles? À 
moyen et long terme peut-on augmenter 
constamment les capacités d'accueil ou limiterez-
vous l'accès au territoire? 
 

01.06  Francesca Van Belleghem (VB): Over 

hoeveel opvangplaatsen beschikt Fedasil in totaal, 
dus ook rekening houdend met de oneigenlijke 
plaatsen in de Brusselse nachtopvang en met de 
opvang in hotels? Worden er nog steeds 500 
asielzoekers in een hotel opgevangen of heeft u dat 
aantal inmiddels kunnen afbouwen? Is er niet 
duidelijk nood aan maatregelen om de instroom te 
beperken? 
 

01.06  Francesca Van Belleghem (VB): De 

combien de places d'accueil Fedasil dispose-t-elle 
au total, c'est-à-dire en tenant compte des places de 
l'accueil de nuit bruxellois, qui ne sont pas faites pour 
ça, et de l'accueil dans les hôtels? 500 demandeurs 
d'asile sont-ils toujours accueillis dans un hôtel ou 
avez-vous pu réduire ce nombre entre-temps? N'est-
il pas évident qu'il faut prendre des mesures pour 
limiter l'afflux? 
 

01.07 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): De DVZ is onlangs verhuisd naar de 
Belliardstraat. De site is niet ongeschikt, maar ook 
niet ideaal. Er is echter niet meteen een andere 
oplossing. We proberen er de registratie zo goed 
mogelijk te organiseren. In mei 2024 schreven mijn 
diensten een conceptnota voor een nieuw 
aanmeldcentrum. De Regie der Gebouwen zal die 
zaak opvolgen, want de DVZ moet het gebouw 
binnen de 16 maanden weer verlaten Dit is een 
dossier voor de volgende regering.  
 
 
Mijn diensten bespreken alle mogelijke opties om de 
werking te verbeteren, samen met de eigenaar, de 
Regie en de veiligheidsdiensten. We kunnen 
mensen niet binnenlaten voor het openingsuur, maar 
we bekijken opties. 
 
 
Momenteel laat de DVZ personen in een rolstoel 
binnen via de hoofdingang van het gebouw.  
 
 
De registratiecapaciteit in de Belliardstraat is niet 
structureel lager dan aan de Pachecolaan. Dat was 
onlangs wel tijdelijk zo door een 
personeelsprobleem wegens ziekte en een aantal 
vertrekkers. De dienst P&O van Binnenlandse Zaken 
heeft nu een prioritair actieplan opgesteld voor de 
vervangingen. 
 

01.07  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): L'Office des étrangers a déménagé 
récemment rue Belliard. Le site n'est pas inadapté, 
mais il n'est pas non plus idéal. Cependant, il n'existe 
pas d'autre solution dans l’immédiat. Nous nous 
efforçons d'y organiser les enregistrements le mieux 
possible. En mai 2024, mes services ont rédigé une 
note conceptuelle pour un nouveau centre 
d'enregistrement. La Régie des Bâtiments suivra ce 
dossier, car l'Office des étrangers doit quitter ce 
bâtiment dans les 16 mois. Le prochain 
gouvernement devra s'occuper de ce dossier.  
 
Mes services explorent toutes les options possibles 
pour améliorer le fonctionnement, en concertation 
avec le propriétaire, la Régie et les services de 
sécurité. Nous ne pouvons pas laisser entrer des 
personnes avant l'heure d'ouverture, mais nous 
examinons les options. 
 
L'Office des étrangers fait actuellement entrer les 
personnes en fauteuil roulant par l'entrée principale 
du bâtiment.  
 
La capacité d'enregistrement rue Belliard n'est pas 
structurellement inférieure à celle du boulevard 
Pacheco. Elle l'a récemment été de manière 
temporaire en raison d'un problème de personnel dû 
à des maladies et à de nombreux départs. Le service 
P&O des Affaires étrangères vient de concocter un 
plan d'action prioritaire pour les remplacements. 
 

In de ochtend wordt aan het registratiecentrum een 
rij gevormd voor de gezinnen, de niet-begeleide 
minderjarigen en de alleenstaande vrouwen, naast 
een rij voor alleenstaande mannen. De rij van de 
kwetsbare personen wordt eerst binnengelaten, die 
wil men in regel registreren op de dag van de 
aanbieding. Op 12 en 18 november was dat met 
respectievelijk 418 en 437 personen uitzonderlijk 
niet mogelijk. Enkele gezinnen, die al eerder de 

Le matin, une file se forme devant le centre 
d'enregistrement avec les familles, les mineurs non 
accompagnés et les femmes seules, parallèlement à 
la file des hommes seuls. On fait entrer en premier 
la file des personnes vulnérables, qu'on enregistrera 
en règle générale le jour où elles se présentent. 
Exceptionnellement, cela n'a pas été possible les 12 
et 18 novembre, lorsque se sont présentées 
respectivement 418 et 437 personnes. Ces jours-là, 
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opvang hadden verlaten of zelf een oplossing voor 
opvang hadden, kregen toen uitzonderlijk een 
convocatie. Ik wil mijn diensten danken voor hun 
bijzondere inspanningen, want zij kunnen nog 
steeds alle gezinnen opvangen. 
 
 
 
Na de inschrijving van alleenstaande mannen op de 
wachtlijst wordt de datum waarop hun een reguliere 
opvangplaats wordt toegewezen, bepaald door de 
datum van de asielaanvraag. Ondertussen kunnen 
ze terecht in de Brusselse daklozenopvang. 
 

plusieurs familles, qui avaient déjà quitté le réseau 
d'accueil précédemment ou qui avaient trouvé elles-
mêmes une solution d'hébergement, ont 
exceptionnellement reçu une convocation. Je tiens à 
remercier mes services pour leurs efforts 
exceptionnels, car ils parviennent toujours à prendre 
en charge toutes les familles. 
 
Les hommes seuls sont d'abord inscrits sur une liste 
d'attente et c'est ensuite la date de leur demande 
d'asile qui détermine leur date d'attribution d'une 
place d'accueil régulière. En attendant, ils peuvent 
se rendre dans les centres d'accueil pour sans-abri 
de Bruxelles. 
 

(Frans) Het klopt niet dat Fedasil gezinnen die recht 
hebben op opvang geweigerd heeft. Als 
asielzoekers die onder de Dublinprocedure vallen 
het centrum te Zaventem verlaten omdat ze niet 
terug willen naar de verantwoordelijke lidstaat, dan 
is dat hun keuze. 
 
De instroom, die voornamelijk aan secundaire 
migratie te wijten is, blijft groot. Ons land beheert al 
38.429 opvangplaatsen. Onlangs heeft Fedasil 750 
bijkomende tijdelijke opvangplaatsen gecreëerd in 
Theux en Bredene en in een aantal jeugdherbergen. 
 

(En français) Il est faux de dire que des familles 
ayant droit à l'accueil ont été refusées par Fedasil. Si 
des personnes en procédure Dublin quittent le 
centre de Zaventem parce qu'elles ne veulent pas 
retourner vers l'État responsable, c'est leur choix.  
 
 
L'afflux, principalement dû à la migration secondaire, 
reste important. La Belgique gère déjà 38 429 places 
d'accueil. Fedasil a récemment créé 750 places 
supplémentaires temporaires à Theux, Bredene, 
dans des auberges de jeunesse.  
 

(Nederlands) Het laatste winterverblijf opent op 
20 december 2024 met 40 plaatsen, maar alle 
tijdelijke winteropvangplaatsen moeten sluiten 
tussen eind januari en midden april 2025. 
 
 
Op 25 november 2024 verbleven nog 355 personen 
in de noodopvangplaatsen in Brussel, onder meer in 
(voormalige) hotels. 
 

(En néerlandais) Le dernier centre d'hébergement 
hivernal ouvrira ses portes le 20 décembre 2024 et 
comporte 40 places, mais tous les centres 
d'hébergement hivernal temporaires devront fermer 
leurs portes entre fin janvier et mi-avril 2025. 
 
Au 25 novembre 2024, 355 personnes séjournaient 
encore dans des centres hébergement d'urgence à 
Bruxelles, y compris dans des (anciens) hôtels. 
 

(Frans) De oplossing schuilt erin de secondaire 
migratiestromen richting ons land te temperen. Ik 
heb de voorbije maanden een aantal maatregelen 
genomen, zoals de uitvaardiging van het KB 'Cumul', 
de oprichting van een Dublincentrum te Zaventem, 
de uitrol van een fasttrackprocedure en het opzetten 
van informatiecampagnes. 
 
Ik wil dat het Europese migratiepact toegepast wordt 
en heb de Commissie gevraagd op welke manier ons 
land bepaalde maatregelen sneller kan ten uitvoer 
leggen. 
 
Soms komen gezinnen zonder recht op opvang 
terecht in het Brusselse daklozennetwerk. De 
bevoegde minister Maron kan u uitleggen hoe 
dakloze gezinnen daarin een plaats toegewezen 
kunnen krijgen. We mogen geen onjuiste informatie 
verspreiden. Er is een verschil tussen asielzoekers, 
die recht hebben op opvang, en andere mensen in 

(En français) La solution réside dans la mitigation 
des flux secondaires vers la Belgique. Ces derniers 
mois, j'ai pris des mesures telles que l'arrêté royal 
"cumul", un centre "Dublin" à Zaventem, une 
procédure accélérée, des campagnes d'information.  
 
 
 
Je souhaite une application du pacte européen et j'ai 
demandé à la Commission comment la Belgique 
pouvait exécuter plus rapidement certaines 
mesures.  
 
Il arrive que des familles sans droit à l'accueil se 
trouvent dans le réseau des sans-abri bruxellois. Le 
ministre compétent Maron pourra expliquer 
comment des places peuvent être octroyées à des 
familles sans abri. Ne cédons pas à la 
désinformation. Il y a une différence entre des 
demandeurs d'asile, ayant droit à un accueil, et 
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onwettig verblijf, die daar geen recht op hebben. 
 

d'autres personnes en séjour illégal qui n'y ont pas 
droit. 
 

(Nederlands) Ik vind het ook niet aanvaardbaar dat 
families met kinderen op straat moeten leven, maar 
we moeten stoppen met altijd naar Fedasil te kijken 
als instantie die iedereen moet opvangen. U moet de 
juiste politieke verantwoordelijken voor 
daklozenopvang hierover aanspreken.  
 
 
Ik heb geen weet van tentenkampen op dit moment. 
De situatie aan de Passage 44 is inderdaad 
maandenlang problematisch geweest, maar de 
ingang werd deze zomer afgesloten. Door de verhuis 
van de cel Registratie zullen de problemen daar 
verder afnemen. Ik blijf in contact met de stad 
Brussel, zodat zij verder kan optreden. 
 
Maandelijks vragen er nog meer dan 1.000 
Oekraïners tijdelijke bescherming aan. De regering 
in lopende zaken zal de registratie, toewijzing en 
noodopvang van Oekraïners verderzetten in 2025 
binnen de voorlopige twaalfden. Ik hoop dat de 
gemeenschappen dat ook zullen doen voor de 
noodopvang. Wij moeten solidair blijven met 
Oekraïne. 
 

(En néerlandais) Je ne pense pas non plus qu'il soit 
acceptable que des familles avec enfants se 
retrouvent dans la rue, mais il faut cesser de toujours 
considérer que Fedasil est l’organisme qui doit 
accueillir tout le monde. Vous devriez soumettre ce 
problème aux véritables responsables politiques de 
l'accueil des sans-abri. 
 
À ma connaissance, il n’y a pas de camps de fortune 
en ce moment. La situation au Passage 44 a en effet 
été problématique pendant des mois, mais l'entrée a 
été fermée cet été. La cellule Enregistrement ayant 
déménagé, les problèmes à cet endroit devraient 
encore diminuer. Je reste en contact avec la ville de 
Bruxelles pour qu’elle puisse continuer à agir. 
 
Chaque mois, plus d'un millier d'Ukrainiens 
demandent encore une protection temporaire. Le 
gouvernement en affaires courantes poursuivra 
l'enregistrement, l'attribution et l'hébergement 
d'urgence des Ukrainiens en 2025 dans le cadre des 
douzièmes provisoires. J'espère que les 
communautés feront de même pour l’accueil 
d'urgence. Nous devons continuer à faire preuve de 
solidarité avec l'Ukraine. 
 

01.08  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Heb ik u 

goed begrepen dat er twee keer geen opvang kon 
worden gegeven aan alle kwetsbaren? 
 

01.08  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Vous ai-je 

bien compris lorsque vous dites qu'à deux reprises, 
une place d'accueil n'a pas pu être offerte à toutes 
les personnes vulnérables? 
 

01.09 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Wel opvang, maar geen registratie 
voor gezinnen die opvang hadden.  
 

01.09  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Une place d'accueil, oui, mais des 
familles qui ont bénéficié d'une solution 
d'hébergement n'ont pas été enregistrées. 
 

01.10  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): En het 

eerste spoor van alleenstaande mannen is dus altijd 
de nachtopvang in Brussel? 
 

01.10  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): La 

première piste pour les hommes seuls est donc 
toujours l'accueil de nuit à Bruxelles? 
 

01.11 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Het eerste spoor is altijd de wachtlijst 
bij Fedasil. De facto worden zij doorverwezen naar 
de nachtopvang. 
 

01.11  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): La première piste est toujours la liste 
d'attente auprès de Fedasil. Dans la pratique, ils 
seront renvoyés aux structures d'accueil de nuit.  
 

01.12  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Dan 

zullen we in de problemen komen als het kouder 
wordt en die nachtopvang ook vol zit. Ik heb al 
meermaals naar een winterplan gevraagd. 
 

01.12  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Des 

problèmes se poseront lorsque le froid s'installera et 
que ces structures d'accueil seront également 
saturées. J'ai déjà demandé à plusieurs reprises si 
on compte mettre en place un plan hiver. 
 

01.13 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Er is een winterplan; samen met de 
stad Brussel zorgen wij voor extra capaciteit bij 
vrieskou. 

01.13  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Nous avons un plan hiver. En 
collaboration avec la ville de Bruxelles, nous créons 
une capacité supplémentaire en cas de grand froid. 
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01.14  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): U hebt 

niet geantwoord op mijn vraag of de mensen die een 
convocatie kregen ook rechtsbijstand krijgen. 
 

01.14  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Vous 

n'avez pas répondu à ma question de savoir si les 
personnes qui reçoivent une convocation bénéficient 
également d'une assistance judiciaire. 
 

01.15  Greet Daems (PVDA-PTB): Er moeten snel 

concrete stappen gezet worden om de problemen bij 
het aanmeldcentrum in de Belliardstraat aan te 
pakken. Over het plaatsgebrek in de opvangcentra 
hoor ik steeds hetzelfde riedeltje over het beperken 
van de instroom. U ontloopt uw verantwoordelijkheid 
en stelt asociale maatregelen voor die rampzalig zijn 
voor vluchtelingen. U bent al duizenden keren 
veroordeeld voor uw beleid om alleenstaande 
mannen geen opvang meer te verlenen. U trekt keer 
op keer rechterlijke beslissingen in twijfel. Als het 
systeem op zijn limieten botst, dan is dat gewoonweg 
het gevolg van een gebrek aan opvangplaatsen. U 
bent verplicht om bed, bad en brood te geven aan 
alle asielzoekers. Ik verwacht dat u daar werk van 
maakt. 
 

01.15  Greet Daems (PVDA-PTB): Des démarches 

concrètes doivent être entreprises rapidement pour 
résoudre les problèmes au centre d'arrivée de la rue 
Belliard. En ce qui concerne le manque de places 
dans les centres d'accueil, j'entends toujours le 
même discours sur la réduction du flux entrant. Vous 
fuyez votre responsabilité et proposez des mesures 
antisociales qui sont catastrophiques pour les 
réfugiés. Vous avez déjà été condamnée des milliers 
de fois en raison de votre politique de suspension de 
l'accueil des hommes seuls. Vous remettez sans 
cesse en cause des décisions de justice. Si le 
système se heurte à ses limites, c'est tout 
simplement par manque de places d'accueil. Vous 
avez l'obligation de donner le gîte et le couvert à 
chaque demandeur d'asile. J'attends que vous vous 
y atteliez.  
 

01.16  Khalil Aouasti (PS): Ik heb u vandaag, net 

zoals tien dagen geleden, horen zeggen dat er alles 
aan gedaan wordt om een crisis te voorkomen en dat 
iedereen die aan de voorwaarden beantwoordt, 
thans opgevangen wordt. U moet ervoor zorgen dat 
dit zo blijft en dat er niemand deze winter op straat 
moet slapen. 
 

01.16  Khalil Aouasti (PS): Je vous ai entendu dire, 

il y a dix jours comme aujourd'hui, que tout est mis 
en œuvre pour éviter une crise et qu'à ce jour, tous 
ceux qui sont dans les conditions bénéficient d'un 
accueil. Faites en sorte que cela dure et que 
personne ne dorme dans la rue cet hiver. 
 

01.17  Maaike De Vreese (N-VA): Ecolo, Groen en 

de PS dragen een verpletterende 
verantwoordelijkheid voor de uit de hand gelopen 
situatie in de stad Brussel. Het ontbreekt ze aan een 
sense of urgency inzake winteropvang en een 
kordate aanpak van daklozen en illegalen. Alle 
voorstellen worden telkens van tafel geveegd. Ze 
weigeren om maatregelen te steunen om de 
instroom te beperken. België is veel aantrekkelijker 
dan onze buurlanden. De volgende regering zal veel 
werk hebben op het vlak van asiel, instroom en 
opvang. 
 

01.17  Maaike De Vreese (N-VA): Ecolo, Groen et 

le PS portent une responsabilité écrasante en ce qui 
concerne le dérapage de la situation dans la ville de 
Bruxelles. Ils n'ont pas conscience de l'urgence en 
matière d'accueil hivernal et ils ne prennent aucune 
mesure ferme à l'égard des sans-abri et des illégaux. 
Les propositions en ce sens sont toujours rejetées. 
Ils refusent de soutenir des mesures visant à limiter 
l'afflux. La Belgique attire bien davantage les 
migrants que nos voisins. Le prochain 
gouvernement devra fournir des efforts très 
soutenus en matière d'asile, d'afflux de migrants et 
d'accueil.  
 

01.18  Catherine Delcourt (MR): De huidige situatie 

is kritiek, inzonderheid voor gezinnen zonder opvang 
of onderdak. 
 
 
Er moeten onmiddellijk duurzame maatregelen 
genomen worden, om te voorkomen dat deze crisis 
uitgroeit tot een systemisch probleem. De uitbreiding 
van de opvangcapaciteit is geen 
langetermijnstrategie.  
 
De nieuwe regering zal ervoor moeten zorgen dat 

01.18  Catherine Delcourt (MR): La situation 

actuelle est critique, en particulier pour les familles 
qui restent sans solution d'accueil ou 
d'hébergement. 
 
Des actions immédiates, mais à la fois pérennes, 
doivent être entreprises pour éviter que cette crise 
ne devienne un problème systémique. 
L'augmentation de la capacité d'accueil ne constitue 
pas une stratégie à long terme. 
 
Le futur gouvernement devra trouver des pistes pour 
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zowel de oplossing als de situatie zelf niet langer 
kritiek zijn. 
 

que tant la solution que la situation cessent d'être 
critiques. 
 

01.19  Francesca Van Belleghem (VB): We hebben 

al bijna 40.000 opvangplaatsen voor asielzoekers en 
nog is het niet genoeg, omdat we de afgelopen vijf 
jaar geen maatregelen hebben genomen om de 
instroom te beperken. Verstreng de 
gezinshereniging, werk met een lijst van veilige 
regio's in plaats van veilige landen, doorzoek de 
gsm's van asielzoekers, beperk de kosteloze 
rechtsbijstand, versober de asielopvang en scherm 
ons socialebijstandssysteem af. 
 

01.19  Francesca Van Belleghem (VB): Nous 

avons déjà près de 40 000 places d'accueil pour 
demandeurs d'asile mais cela ne suffit toujours pas, 
parce que nous n'avons pas pris de mesures pour 
limiter l'afflux ces cinq dernières années. Durcissez 
le régime de regroupement familial, utilisez une liste 
de régions sûres plutôt que de pays sûrs, lisez le 
contenu des téléphones portables des demandeurs 
d'asile, limitez l'assistance juridique gratuite, rendez 
l'accueil des demandeurs d'asile plus sobre et 
cloisonnez notre système d'aide sociale. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Matti Vandemaele aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "De juridische 
eerstelijnsbijstand in het gesloten centrum van 
Brugge" (56001010C) 
 

02 Question de Matti Vandemaele à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "L'aide juridique de 
première ligne dans le centre fermé de Bruges" 
(56001010C) 
 

02.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Recent 

werd de laagdrempelige juridische bijstand in het 
gesloten centrum van Brugge stopgezet. 
 
Waarom? Krijgt men in andere gesloten centra wel 
nog juridische bijstand? Wilt u samen met de 
directies van gesloten centra opnieuw juridische 
bijstand organiseren? Hoe zult u de toegang tot 
juridische bijstand van mensen in gesloten centra 
verbeteren? 
 

02.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): L'aide 

juridique accessible a été récemment interrompue 
au centre fermé de Bruges. 
 
Pourquoi? L'aide juridique est-elle toujours octroyée, 
en revanche, dans d’autres centres fermés? 
Souhaitez-vous l'organiser de nouveau en 
collaboration avec les directions respectives des 
centres fermés? Comment allez-vous améliorer 
l’accès à l’aide juridique pour les personnes en 
centres fermés? 
 

02.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): De eerstelijnsbijstand in de gesloten 
centra is de verantwoordelijkheid van de balies. In 
Brugge werd die in juni 2024 stopgezet door de niet-
beschikbaarheid van advocaten. Dat is bijna overal 
een probleem. Alleen in het centrum van Vottem is 
er nog eerstelijnsbijstand. 
 
De DVZ en ik zijn vragende partij om dit terug op te 
starten. In Brugge vindt hierover binnenkort een 
overleg plaats met de balie. Voor het centrum in 
Merksplas lopen er gesprekken met de balie, maar 
er spelen financiële beperkingen en een gebrek aan 
geïnteresseerde advocaten. Uiteraard zorgen de 
terugkeerbegeleiders er altijd voor dat een advocaat 
wordt toegewezen aan bewoners die daarom 
vragen. 
 

02.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): L'aide juridique de première ligne dans 
les centres fermés relève de la responsabilité des 
barreaux. À Bruges, elle a été interrompue en juin 
2024 en raison de l’indisponibilité des avocats. Ce 
problème se pose presque partout. Seul le centre de 
Vottem offre encore une aide de première ligne. 
 
L'OE et moi-même sommes demandeurs d'un 
redémarrage. Une concertation sera organisée 
bientôt avec le barreau de Bruges. Des discussions 
sont en cours avec le barreau pour le centre de 
Merksplas, mais nous faisons face à des contraintes 
financières et à un manque d'avocats intéressés. 
Bien entendu, les conseillers en retour veillent 
toujours à ce qu'un avocat soit assigné aux résidents 
qui en font la demande. 
 

02.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Ik dank de 

personeelsleden, die er het beste van maken. We 
moeten bekijken hoe de federale overheid de balies 
kan stimuleren om die rol op te nemen. Waar kwam 
de financiering vroeger vandaan?  
 

02.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Je 

remercie les membres du personnel, qui font de leur 
mieux. Il faudrait se demander quelles initiatives le 
gouvernement fédéral pourrait prendre pour 
encourager les barreaux à assumer leur rôle. D'où 
provenait le financement auparavant? 
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02.04 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): De financiering gebeurde vanuit de 
balies. 
 

02.04  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Les barreaux assuraient le 
financement. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Maaike De Vreese aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "De controleactie op 
truckparkings in Zeebrugge" (56001011C) 
 

03 Question de Maaike De Vreese à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "L'opération de 
contrôle menée sur des parkings pour camions à 
Zeebrugge" (56001011C) 
 

03.01  Maaike De Vreese (N-VA): Op 11 november 

hielden politie en andere overheidsdiensten een 
grote controleactie op twee parkings in Zeebrugge. 
86 chauffeurs waren in overtreding met de regels op 
de weekendrust en 6 mensen werden bestuurlijk 
aangehouden wegens illegaal verblijf. 
 
 
Kan de staatssecretaris de controleactie en de 
resultaten ervan toelichten? Was de DVZ aanwezig? 
Zullen er extra controles op parkings volgen?  
 

03.01  Maaike De Vreese (N-VA): Le 11 novembre, 

la police et d'autres services publics ont mené des 
contrôles à grande échelle sur deux parkings à 
Zeebrugge. Un total de 86 chauffeurs enfreignaient 
les règles du repos du week-end et 6 personnes en 
séjour illégal ont fait l'objet d'une arrestation 
administrative. 
 
La secrétaire d'État peut-elle donner des précisions 
sur ces contrôles et sur leurs résultats? L'Office des 
étrangers était-il présent? Des contrôles 
supplémentaires seront-ils organisés sur des 
parkings? 
 

03.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): De actie in Zeebrugge kadert in een 
groter geheel. Twee vrachtwagenparkings in het 
havengebied werden door verschillende diensten 
grondig gecontroleerd. Verschillende inspectie- en 
politiediensten onder leiding van de Sociale 
Inlichtingen- en Opsporingsdienst namen deel. Ook 
de DVZ was er. Er waren observatoren van 
buitenlandse diensten aanwezig en collega’s van de 
European Labour Authority. Er werden zes 
chauffeurs bestuurlijk aangehouden omdat ze 
illegaal tewerkgesteld bleken. Twee Moldaviërs en 
twee Macedoniërs zitten vast in afwachting van hun 
repatriëring. Vier personen met de Turkse en de 
Moldavische nationaliteit kregen een bevel om het 
grondgebied te verlaten. 
 

03.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): L'action menée à Zeebrugge 
s'inscrivait dans un cadre plus large. Deux parkings 
pour poids lourds situés dans la zone portuaire ont 
été contrôlés de manière approfondie par divers 
services d'inspection et de police qui étaient placés 
sous la direction du Service d’information et de 
recherche sociale. L'Office des étrangers était 
également présent sur place. Des observateurs 
issus de services étrangers avaient également fait le 
déplacement, ainsi que des collègues de l'Autorité 
européenne du travail. Six chauffeurs ont été arrêtés 
administrativement parce qu'ils étaient employés 
illégalement. Deux Moldaves et deux Macédoniens 
ont été privés de liberté dans l'attente de leur 
rapatriement. Quatre personnes de nationalités 
turque et moldave ont reçu un ordre de quitter le 
territoire. 
 

03.03  Maaike De Vreese (N-VA): Er zouden 

voldoende plaatsen moeten zijn om alle chauffeurs 
op te sluiten tot hun terugkeer. Door plaatsgebrek 
kan er niet genoeg worden opgetreden tegen illegale 
tewerkstelling en fraude. Ik hoop dat de gesloten 
centra weer allemaal in gebruik kunnen worden 
genomen, nu de bedwantsenplaag onder controle is.  
 

03.03  Maaike De Vreese (N-VA): Il devrait y avoir 

suffisamment de places pour détenir tous les 
chauffeurs concernés dans l'attente de leur retour. 
Par manque de place, il n'est pas possible de lutter 
de manière efficace contre les emplois illégaux et la 
fraude. J'espère que les centres fermés pourront 
tous être remis en service à présent que l'invasion 
de punaises des lits est sous contrôle. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Sam Van Rooy aan Nicole de Moor 

(Asiel en Migratie) over "Het winterkamp van 

04 Question de Sam Van Rooy à Nicole de Moor 

(Asile et Migration) sur "Le camp d'hiver organisé 
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Zainabiyyah Youth Belgium" (56001044C) 
 

par Zainabiyyah Youth Belgium" (56001044C) 
 

04.01  Sam Van Rooy (VB): In Oud-Heverlee wordt 

in januari een winterkamp georganiseerd door de 
sjiitische moslimfundamentalisten van Zainabiyyah 
Youth Belgium. Er komt een Pakistaanse prediker 
die in het Verenigd Koninkrijk een sjiitische orthodox-
islamitische organisatie leidt en het regime van de 
Iraanse ayatollahs steunt. Een dergelijk islamitisch 
evenement heeft de islamisering van ons land als 
doel en staat haaks op onze cultuur en onze vrije 
samenleving. 
 
Kan dit winterkamp verboden worden? Kan de 
organisatie zelf verboden worden? Kunnen 
islamitische predikers geweerd worden van ons 
grondgebied? Zullen alle deelnemers aan dit 
winterkamp gescreend worden? Kan hun 
verblijfsstatus of nationaliteit worden ingetrokken? 
 

04.01  Sam Van Rooy (VB): À Oud-Heverlee, un 

camp d'hiver sera organisé en janvier par les 
fondamentalistes musulmans chiites de Zainabiyyah 
Youth Belgium. Cet événement accueillera un 
prédicateur pakistanais qui dirige une organisation 
orthodoxe-islamiste chiite au Royaume-Uni et 
soutient le régime des ayatollahs iraniens. Un tel 
événement islamiste poursuit un objectif 
d'islamisation de notre pays et est contraire à notre 
culture et à notre société libre. 
 
Ce camp d'hiver peut-il être interdit? L'organisation 
elle-même peut-elle être interdite? Les prédicateurs 
islamistes peuvent-ils être exclus de notre territoire? 
Tous les participants à ce camp d'hiver feront-ils 
l'objet d'un screening? Peuvent-ils être privés de leur 
statut de séjour ou être déchus de leur nationalité? 
 

04.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Ik heb ook de reclame voor dit 
winterkamp gezien en heb meteen contact 
opgenomen met mijn diensten. Uiteraard hebben we 
in ons land vrijheid van meningsuiting en 
bijeenkomst. Zolang er geen concrete aanwijzingen 
zijn dat er wordt opgeroepen tot geweld, kan deze 
bijeenkomst niet zomaar worden tegengehouden. 
Dat is een kwestie voor de veiligheidsdiensten en 
niet voor Asiel en Migratie.  
 
De cel radicalisme van DVZ heeft contact 
opgenomen met de Veiligheid van de Staat, het 
OCAD en de politie van het arrondissement Leuven. 
Mijn kabinet heeft contact opgenomen met het lokale 
bestuur. We volgen dit op. Doordat betrokkenen de 
Britse nationaliteit hebben, kunnen ze zonder visum 
naar ons land reizen. 
 

04.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): J'ai également vu de la publicité pour 
ce camp d'hiver et j'ai directement pris contact avec 
mes services. Bien entendu, nous jouissons dans 
notre pays d'une liberté d'expression et de réunion. 
Tant qu'aucune indication concrète d'incitation à la 
violence n'apparaîtra, ce rassemblement ne pourra 
pas être empêché. Cette question relève des 
services de sécurité et non du département de l'Asile 
et la Migration.  
 
La cellule de l'OE consacrée au radicalisme a pris 
contact avec la Sûreté de l’État, l'OCAM et la police 
de l'arrondissement de Louvain. Mon cabinet a 
contacté l'administration locale. Nous suivons la 
situation. Comme les personnes concernées 
possèdent la nationalité britannique, elles n'ont pas 
besoin d'un visa pour se rendre dans notre pays. 
 

04.03  Sam Van Rooy (VB): Dit is een 

schoolvoorbeeld van het decennialange 
opengrenzenbeleid en het islamgepamper. Ons land 
telt steeds meer moslimfundamentalisten die onze 
vrijheden misbruiken om onze samenleving te 
islamiseren. Ze vormen de vijfde colonne, een 
existentiële bedreiging voor onze cultuur en onze 
vrije samenleving. Stop de islamitische massa-
immigratie, stop met het faciliteren van de 
islamisering en zet dit soort fundamentalisten het 
land uit.  
 

04.03  Sam Van Rooy (VB): Il s'agit d'un exemple 

typique de la politique d'ouverture des frontières et 
de la politique laxiste envers l'islam appliquées 
depuis des décennies. Notre pays compte de plus en 
plus d'intégristes musulmans qui abusent de nos 
libertés pour islamiser notre société. Ils constituent 
la cinquième colonne, une menace existentielle pour 
notre culture et notre société libre. Arrêtez donc 
l'immigration islamique de masse, arrêtez de faciliter 
l'islamisation et expulsez ces intégristes du pays! 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Matti Vandemaele aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "Het afschaffen van 
de catering in opvangcentra voor niet-begeleide 
minderjarige vreemdelingen" (56001058C) 
 

05 Question de Matti Vandemaele à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "La suppression des 
repas préparés dans des centres d'accueil pour 
mineurs étrangers non accompagnés" 
(56001058C) 
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05.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): De 

cateringmaaltijden in opvangcentra voor niet-
begeleide jongeren zijn afgeschaft. Zij krijgen een 
budget van 6 tot 7 euro per dag voor drie maaltijden 
om hun autonomie en zelfredzaamheid te 
stimuleren. De jongeren worden geholpen met 
budgetbeheer en krijgen informatie over gezonde 
voeding. Maar zowel hun voogden als het 
Kinderrechtencommissariaat maken zich zorgen, 
omdat ze met een lege brooddoos op school 
toekomen of alleen nog voeding uit blik en 
energiedrankjes nuttigen. 
 
Volstaat het toegekende budget? Hoe evalueert u 
het proefproject? Hoe kunnen we echt gezonde 
maaltijden geven aan die kinderen en jongeren? 
Welke begeleiding inzake zelfstandig koken en 
budgetbeheer krijgen die jongeren? 
 

05.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Les repas 

préparés dans les centres d'accueil pour jeunes non 
accompagnés ont été supprimés. On leur donne un 
montant de 6 à 7 euros par jour pour trois repas afin 
de les encourager à devenir autonomes et 
indépendants. Les jeunes sont aidés dans la gestion 
de leur budget et reçoivent des informations sur les 
habitudes alimentaires saines. Mais tant leurs 
tuteurs que le Commissariat aux droits de l'enfant 
sont inquiets, car ils arrivent à l'école avec une boîte 
à tartines vide ou ne consomment que des 
conserves et des boissons énergisantes. 
 
Le budget qui leur est attribué est-il suffisant? 
Comment évaluez-vous ce projet pilote? Comment 
pouvons-nous fournir des repas réellement sains à 
ces enfants et à ces jeunes? De quel 
accompagnement en matière d'autonomie, de 
cuisine et de gestion du budget ces jeunes 
bénéficient-ils? 
 

05.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Voor hun zelfredzaamheid en hun 
voorbereiding op de samenleving, organiseren we 
zelfkook via proefprojecten, voor volwassenen en 
ook voor autonome jongeren. Een 
tevredenheidsenquête wees uit dat de jongereren, 
en dan vooral de meisjes, erg tevreden zijn met het 
project. Zij ontvangen het bedrag dat volwassenen in 
de opvang al jarenlang krijgen om zelf te koken. 
 
 
 
Het uitwerken van een gradueel traject op maat is 
gestart. Het zal de komende maanden verder vorm 
krijgen. Wij moeten ervoor zorgen dat elk kind of 
jongere op de meest geschikte plaats terecht komt. 
 
 
Het initiatief voor de promotie van gezonde voeding 
en de uitwisseling moeten het mogelijk maken goede 
praktijken uit te wisselen, kennis en ervaringen te 
delen en op die manier de jongeren en de 
begeleiders beter te ondersteunen. Deze initiatieven 
dragen bij aan de responsabilisering bij jongeren 
voor het verwerven van de nodige 
basisvaardigheden, zoals koken en budgetbeheer. 
 

05.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Afin de renforcer leur autonomie et les 
préparer à intégrer notre société, nous organisons 
pour les adultes ainsi que pour les jeunes 
autonomes des projets pilotes dans le cadre 
desquels ils doivent cuisiner eux-mêmes. D'après 
une enquête de satisfaction, les jeunes, et surtout 
les filles, sont très satisfaits de ces projets. Ils 
reçoivent le montant que les adultes reçoivent 
depuis des années déjà dans le réseau d'accueil 
pour cuisiner eux-mêmes. 
 
L'élaboration d'un trajet échelonné sur mesure a 
commencé. Ce trajet sera concrétisé au cours des 
prochains mois. Nous devons veiller à ce que 
chaque enfant ou jeune se retrouve à l'endroit qui lui 
convient le mieux. 
 
L'initiative visant à promouvoir une alimentation 
saine et l'échange doit permettre d'échanger des 
bonnes pratiques, des connaissances et des 
expériences et, ainsi, de fournir un meilleur soutien 
aux jeunes et à leurs accompagnateurs. Ces 
initiatives contribuent à responsabiliser les jeunes 
quant à l'acquisition des compétences de base 
nécessaires, telles que cuisiner et gérer un budget. 
 

05.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Die 

jongeren komen in de samenleving terecht en 
kunnen dus maar beter zo zelfredzaam mogelijk zijn. 
Vooral de groep van de meest kwetsbaren, die 
richting de bijzondere jeugdzorg en jeugdhulp 
zouden gaan, moeten we goed begeleiden. 
 

05.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Ces 

jeunes sont appelés à intégrer notre société et il est 
dès lors préférable qu'ils soient aussi autonomes 
que possible. Il est surtout important d'offrir un 
accompagnement adéquat au groupe le plus 
vulnérable, qui serait orienté vers l'aide spéciale à la 
jeunesse. 
 

Het incident is gesloten. L'incident est clos. 
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06 Vraag van Francesca Van Belleghem aan 

Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "De 
koppeling van gunstige handelstarieven aan de 
bereidheid tot terugname van illegalen" 
(56001081C) 
 

06 Question de Francesca Van Belleghem à 

Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "La 
propension à la réadmission d'illégaux comme 
condition d'octroi de tarifs commerciaux 
favorables" (56001081C) 
 

06.01  Francesca Van Belleghem (VB): In april 

2021 stelde de Europese Commissie voor om 
gunstige handelstarieven voor derde landen in de 
toekomst afhankelijk te maken van de bereidheid 
van die landen om hun onderdanen die illegaal in 
Europa verblijven terug te nemen. 
 
Welke concrete acties en beslissingen zijn er sinds 
die aankondiging gevolgd? Werd dit denkspoor 
onlangs nog op Europees niveau besproken? Wat 
zijn de concrete plannen op dat vlak? 
 

06.01  Francesca Van Belleghem (VB): En avril 

2021, la Commission européenne a proposé de 
subordonner l'octroi de tarifs commerciaux 
favorables aux pays tiers à leur volonté de reprendre 
leurs ressortissants résidant illégalement en Europe. 
 
 
Quelles actions et décisions concrètes ont suivi cette 
annonce? Cette piste a-t-elle été discutée 
récemment au niveau européen? Quels sont les 
projets concrets à cet égard? 
 

06.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Ik kan niet namens de Europese 
Commissie antwoorden. Sinds april 2021 heeft de 
Commissie weliswaar diverse stappen gezet om de 
samenwerking met derde landen voor de terugkeer 
te bevorderen. In specifieke terug- en 
overnameakkoorden werden investeringen en 
handelsvoordelen gekoppeld aan samenwerking op 
het vlak van migratie. 
 
 
In 2021 heeft de Europese Commissie voorgesteld 
om bij de verlenging van het stelsel van algemene 
tariefpreferenties een verplichte samenwerking voor 
de terugkeer van onderdanen op te nemen. De 
onderhandelingen met de Raad en het Europees 
Parlement konden echter niet tijdig worden 
afgerond. De komende maanden zal het Europees 
Parlement het dossier opnieuw kunnen behandelen. 
 
In het kader van het asiel- en migratiepact stelde de 
Commissie een terugkeercoördinator aan en 
financiert ze projecten die de terugkeer en re-
integratie ondersteunen. De Commissie zal ook een 
voorstel tot herziening van de terugkeerrichtlijn 
indienen. 
 
De Europese Raad heeft in oktober 2024 herhaald 
dat de EU alle instrumenten moet inzetten om de 
terugkeer van mensen zonder recht op wettig verblijf 
in de EU te bevorderen. 
 

06.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Je ne puis répondre au nom de la 
Commission européenne. Depuis le mois d'avril 
2021, la Commission a pris diverses mesures pour 
favoriser la collaboration avec des pays tiers dans le 
cadre des retours. Dans certains accords de reprise 
et de réadmission spécifiques, des dispositions 
relatives à des investissements et à des avantages 
commerciaux ont été liées à une coopération en 
matière de migrations. 
 
En 2021, la Commission européenne a proposé 
d'inclure dans la prolongation du schéma de 
préférences tarifaires généralisées une clause de 
collaboration obligatoire au retour de ressortissants. 
Les négociations avec le Conseil et le Parlement 
européen n'ont cependant pas pu aboutir dans les 
délais. Ces prochains mois, le Parlement européen 
sera à nouveau en mesure d'examiner le dossier. 
 
Dans le cadre du pacte sur la migration et l’asile, la 
Commission a désigné un coordinateur chargé des 
retours et elle finance des projets de soutien au 
retour et à la réinsertion. La Commission va 
également déposer une proposition de révision de la 
directive "retours". 
 
Le Conseil européen a à nouveau affirmé en octobre 
2024 que l'UE devait mettre tous les instruments 
possibles en œuvre pour favoriser le retour des 
personnes sans droit de séjour légal. 
 

06.03  Francesca Van Belleghem (VB): De 

Europese Rekenkamer kwam in 2021 tot de 
conclusie dat het huidige terugkeersysteem de 
illegale immigratie net aanmoedigt. Sindsdien is er 
nauwelijks iets veranderd. Als de EU talmt om 
handelstarieven, ontwikkelingshulp en dergelijke 
afhankelijk te maken van de terugkeer van illegalen, 

06.03  Francesca Van Belleghem (VB): En 2021, 

la Cour des comptes européenne est arrivée à la 
conclusion que le système actuel des retours 
encourageait précisément l'immigration illégale. Il n'y 
a guère eu de changements depuis lors. Si l'UE 
tarde à faire dépendre les tarifs commerciaux, l'aide 
au développement et d'autres programmes du retour 
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dan moet ons land zelf een initiatief nemen op 
nationaal niveau. 
 

des personnes en séjour illégal, notre pays doit 
prendre lui-même des initiatives sur le plan national. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Francesca Van Belleghem aan 

Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "Het 
akkoord met Niger inzake illegale immigratie" 
(56001096C) 
 

07 Question de Francesca Van Belleghem à 

Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "L'accord 
conclu avec le Niger en matière d'immigration 
illégale" (56001096C) 
 

07.01  Francesca Van Belleghem (VB): Sinds 2015 

was Niger een partner in de strijd tegen illegale 
immigratie naar Europa. Het land kreeg daarvoor 
ook aanzienlijke financiële hulp. Eind vorig jaar 
zegde de militaire junta deze overeenkomst echter 
op en trok een wet in die mensensmokkel strafbaar 
maakte. De Europese Commissie reageerde zeer 
bezorgd. 
 
 
Neemt Niger ook niet langer migranten uit Libië terug 
met het oog op hervestiging? Welke initiatieven nam 
de EU? 
 

07.01  Francesca Van Belleghem (VB): Depuis 

2015, le Niger est un partenaire dans la lutte contre 
l'immigration illégale en Europe. Le pays a 
également reçu une aide financière importante à 
cette fin. Cependant, à la fin de l'an dernier, la junte 
militaire a annulé cet accord et abrogé une loi 
pénalisant le trafic des êtres humains. La 
Commission européenne s'est montrée très 
préoccupée. 
 
Le Niger ne réadmet-il plus non plus les migrants en 
provenance de Libye aux fins de leur réinstallation? 
Quelles initiatives l'UE a-t-elle prises? 
 

07.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Ik kan niet namens de Europese 
Commissie antwoorden. Algemeen is wel duidelijk 
dat Niger zijn samenwerking met Europa rond 
migratiekwesties niet langer als een prioriteit ziet. De 
EU heeft de dialoog met Niger ook opgeschort 
zolang er niet is voldaan aan de 
transitievoorwaarden. 
 
De projecten van de civiele maatschappij en 
internationale organisaties blijven wel lopen. 
Daaronder valt ook het Emergency Transit 
Mechanism, het hervestigingsprogramma voor 
kwetsbare personen die uit Libië werden 
geëvacueerd. Het ETM bestaat sinds 2017, maar in 
juli 2024 verlengde Niger de overeenkomst niet.  
 
De Europese Commissie heeft vooral ingezet op 
diplomatieke contacten om een constructievere 
houding te verkrijgen. Voorts tracht de EU de 
bredere Sahelregio aan te pakken via versterkte 
samenwerking met de buurlanden van Niger en 
multilaterale organisaties. Voor ons land is dat van 
cruciaal belang om migratiestromen onder controle 
te krijgen. 
 

07.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Je ne peux pas répondre au nom de la 
Commission européenne. Toutefois, de manière 
générale, il est clair que le Niger ne considère plus 
comme une priorité sa coopération avec l'Europe sur 
les questions migratoires. L'UE a également 
suspendu le dialogue avec le Niger tant que les 
conditions de transition ne sont pas remplies. 
 
Les projets de la société civile et des organisations 
internationales, par contre, se poursuivront. Il s'agit, 
entre autres, du Mécanisme de transit d'urgence 
(MTU), le programme de réinstallation des 
personnes vulnérables évacuées de la Libye. Le 
MTU est en place depuis 2017, mais le Niger n'a pas 
renouvelé l'accord en juillet 2024. 
 
La Commission européenne a surtout misé sur les 
contacts diplomatiques pour obtenir une attitude plus 
constructive de la part du Niger. En outre, l'UE cible 
à présent la région du Sahel au sens large en 
renforçant la coopération avec les voisins du Niger 
et les organisations multilatérales. Pour notre pays, 
il s'agit d'un élément crucial pour contrôler les flux 
migratoires. 
 

07.03  Francesca Van Belleghem (VB): Ik moet mij 

wenden tot de Europese Commissie, maar dat is net 
het probleem: we hebben onze soevereiniteit uit 
handen gegeven. De Commissie neemt duidelijk 
onvoldoende maatregelen om de illegale migratie 
tegen te gaan. België zou daarin een voortrekkersrol 
moeten spelen. 
 

07.03  Francesca Van Belleghem (VB): Vous me 

dites de m'adresser à la Commission européenne, 
mais c'est précisément là que le bât blesse: nous 
avons cédé notre souveraineté. Il est clair que la 
Commission ne prend pas suffisamment de mesures 
pour lutter contre la migration illégale. La Belgique 
devrait jouer les pionniers dans ce domaine. 
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Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Francesca Van Belleghem aan 

Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over 
"Asielaanvragen van Turkse staatsburgers" 
(56001097C) 
 

08 Question de Francesca Van Belleghem à 

Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les 
demandes d'asile de ressortissants turcs" 
(56001097C) 
 

08.01  Francesca Van Belleghem (VB): De 

asielmigratie vanuit Turkije zit in de lift, terwijl dat 
land kandidaat is om lid te worden van de EU. 
 
 
Hoe verklaart u die trend? Wat is het huidige 
erkenningspercentage? Hebt u daarover overlegd 
met de Turkse autoriteiten? Hoeveel afgewezen 
Turkse asielzoekers zijn er teruggekeerd? Werkt 
Turkije goed mee? 
 

08.01  Francesca Van Belleghem (VB): La 

migration d'asile en provenance de Turquie est en 
augmentation, alors que ce pays est candidat à 
l'adhésion à l'UE. 
 
Comment expliquez-vous cette tendance? Quel est 
le taux de reconnaissance actuel? Avez-vous 
consulté les autorités turques à ce sujet? Combien 
de demandeurs d'asile turcs déboutés sont-ils 
retournés au pays? La Turquie se montre-t-elle 
coopérative? 
 

08.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Het aantal Turkse verzoekers is in 
België al enkele jaren hoog, maar in lijn met de cijfers 
op Europees niveau. De redenen zijn uiteenlopend 
en erg individueel: politiek, religieus, etnisch of 
familiaal. In België bedroeg de beschermingsgraad 
42 % in 2023 en 46 % in 2024.  
 
 
België legt voor Turken niet alleen een algemene 
visumplicht op, maar ook de specifieke plicht van 
een visum type A wanneer zij aankomen per 
vliegtuig, waardoor ons land een grondigere controle 
kan uitvoeren. 
 
In 2023 werden 110 personen gedwongen 
verwijderd naar Turkije en in 2024 tot en met oktober 
waren dat er 77. Mijn diensten werken goed samen 
met de Turkse autoriteiten op basis van het re-
admissieakkoord tussen de EU en Turkije. 
 

08.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Le nombre de demandeurs turcs est 
élevé en Belgique depuis plusieurs années, mais 
correspond aux chiffres à l'échelon européen. Les 
motifs sont variés et très individuels. Ils sont de 
nature politique, religieuse, ethnique ou familiale. En 
Belgique, le taux de protection était de 42 % en 2023 
et de 46 % en 2024.  
 
La Belgique impose aux Turcs non seulement une 
obligation générale de visa, mais aussi une 
obligation spécifique de visa de type A lorsqu'ils 
arrivent en avion, ce qui permet à notre pays 
d'effectuer des contrôles plus approfondis. 
 
En 2023, 110 personnes ont été renvoyées de force 
en Turquie et en 2024 jusqu'en octobre, on 
dénombre 77 retours forcés. Mes services travaillent 
en bonne coopération avec les autorités turques sur 
la base de l'accord de réadmission entre l'UE et la 
Turquie. 
 

08.03  Francesca Van Belleghem (VB): Verbazend 

genoeg noemt u 77 gedwongen verwijderingen een 
goede samenwerking. Hopelijk zult u in de toekomst 
beter doen. Er zijn ook veel Turkse arbeidsmigranten 
en u moet dus overleggen met uw Vlaamse collega’s 
en arbeidsmigratie afhankelijk maken van de 
terugkeer van illegalen. 
 

08.03  Francesca Van Belleghem (VB): Il est 

étonnant qu'à vos yeux, 77 retours forcés soient 
synonymes de bonne coopération. J'espère que ce 
chiffre augmentera à l'avenir. Notre pays compte 
également de nombreux travailleurs migrants turcs. 
Vous devriez dès lors organiser des concertations 
avec vos collègues flamands et conditionner la 
migration de main-d'œuvre au retour des illégaux. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

09 Vraag van Matti Vandemaele aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "Het engagement tot 
hervestiging" (56001099C) 
 

09 Question de Matti Vandemaele à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "L'engagement à la 
réinstallation" (56001099C) 
 

09.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): België 

heeft zich geëngageerd om in 2024 en 2025 1.500 

09.01  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): La 

Belgique s'est engagée à réinstaller 1 500 réfugiés 
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vluchtelingen te hervestigen. Tot eind 2025 zullen er 
nog meer dan 1.000 mensen naar ons land moeten 
komen om die belofte na te komen. Sinds juli zijn er 
echter geen nieuwe goedkeuringen meer. 
 
 
Is het nog steeds de bedoeling om dit engagement 
na te komen? Kunt u dit nader toelichten? 
 

en 2024 et 2025. Plus de 1 000 personnes devront 
venir dans notre pays jusqu'à la fin de l'année 2025 
pour que nous puissions tenir cet engagement. Or, 
depuis le mois de juillet, il n'y a pas eu de nouveaux 
dossiers approuvés. 
 
A-t-on toujours l'intention de respecter cet 
engagement ? Pouvez-vous nous en dire plus à ce 
sujet? 
 

09.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Door hervestiging wordt vermeden dat 
vluchtelingen zich tot mensensmokkelaars moeten 
richten en het biedt de landen van ontvangst 
zekerheid over welke profielen naar hun land komen. 
Het is een vorm van solidariteit met landen zoals 
Libanon of Jordanië die zeer veel vluchtelingen 
opvangen. In een ideale wereld is dat een mooi 
systeem.  
 
 
De praktijk is helaas anders. België wordt 
geconfronteerd met een zeer hoog aantal 
asielaanvragen en er zijn te weinig opvangplaatsen. 
Daarom heb ik afgelopen juli beslist om het 
hervestigingsprogramma on hold te zetten.  
 
Sinds 2015 heeft ons land al 1.649 Syrische 
vluchtelingen uit Libanon hervestigd.  
 
Het is mijn eerste prioriteit om opvangcapaciteit te 
verzekeren voor personen die in ons land asiel 
aanvragen. Pas als de opvangcrisis hier onder 
controle is, kan het hervestigingsprogramma terug 
worden opgestart. 
 

09.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): La réinstallation permet d'éviter que 
des réfugiés ne soient contraints de se tourner vers 
des passeurs d'êtres humains et offre aux pays 
d'accueil une sécurité quant aux profils des 
personnes qui pénètrent sur leur territoire. Il s'agit 
d'une forme de solidarité avec des pays tels que le 
Liban ou la Jordanie qui accueillent de très 
nombreux réfugiés. Dans un monde idéal, c'est un 
beau système.  
 
La pratique est malheureusement différente. La 
Belgique doit faire face à un très grand nombre de 
demandes d'asile pour trop peu de places d'accueil. 
C'est pourquoi j'ai décidé en juillet dernier de geler 
le programme de réinstallation.  
 
Depuis 2015, notre pays a déjà réinstallé 1 649 
réfugiés syriens en provenance du Liban.  
 
Ma priorité absolue consiste à garantir une capacité 
d'accueil aux personnes qui demandent l'asile dans 
notre pays. Ce n'est qu'une fois que la crise de 
l'accueil sera sous contrôle chez nous que le 
programme de réinstallation pourra être relancé. 
 

09.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Enerzijds 

heb ik hier begrip voor, anderzijds zou het ene los 
moeten staan van het andere. We moeten onze 
internationale verantwoordelijkheid nemen. Dat is 
een principekwestie. Hopelijk kunnen de 
hervestigingsambities op termijn weer opgenomen 
worden. 
 

09.03  Matti Vandemaele (Ecolo-Groen): Si 

j'éprouve de la compréhension, j'estime par ailleurs 
que les deux dossiers devraient être considérés 
distinctement. Nous devons assumer notre 
responsabilité internationale. C'est une question de 
principe. Espérons que nous pourrons renouer à 
terme avec les ambitions en matière de 
réinstallation. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Francesca Van Belleghem aan 

Nicole de Moor (Asiel en Migratie) over "'Griekse 
vluchtelingen' die in België asiel aanvragen" 
(56001115C) 
 

10 Question de Francesca Van Belleghem à 

Nicole de Moor (Asile et Migration) sur "Les 
"réfugiés grecs" demandant l'asile en Belgique" 
(56001115C) 
 

10.01  Francesca Van Belleghem (VB): De stijging 

van het aantal asielaanvragen komt deels door het 
feit dat steeds meer personen asiel aanvragen in 
België terwijl ze al asiel hebben gekregen in een 
andere EU-lidstaat. 
 

10.01  Francesca Van Belleghem (VB): 

L'augmentation du nombre de demandes d'asile 
résulte en partie de l'augmentation du nombre de 
personnes qui demandent l'asile en Belgique alors 
qu'elles l'ont déjà obtenu dans un autre État membre 
de l'UE. 
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Waarom komen erkende asielzoekers alsnog naar 
België om nog eens asiel aan te vragen? Klopt het 
dat die dubbele asielaanvragen onontvankelijk 
kunnen worden verklaard, maar dat de rechtspraak 
van de Raad voor Vreemdelingenbetwistingen (RvV) 
daar een stokje voor steekt? Komt dat door 
Franstalige rechters? Biedt het EU-migratiepact een 
oplossing voor het niet respecteren van de 
Dublinverordening? 
 

 
Pourquoi des demandeurs d'asile reconnus 
viennent-ils encore introduire une nouvelle demande 
d'asile en Belgique? Est-il exact que ces doubles 
demandes d'asile peuvent être déclarées 
irrecevables, mais que la jurisprudence du Conseil 
du Contentieux des Étrangers (CCE) empêche de le 
faire? Des juges francophones sont-ils responsables 
de cette situation? Le pacte européen sur la 
migration apporte-t-il une solution au non-respect du 
règlement de Dublin? 
 

10.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Er is inderdaad een aanzienlijke 
stijging van het aantal asielaanvragen van vooral 
Palestijnen en Syriërs, die meestal al bescherming 
hebben in Griekenland. Dat kan te maken hebben 
met de reeds aanwezige gemeenschap in België, 
maar ook met de betere sociaal-economische 
situatie hier. Daarvoor dient het asielsysteem echter 
niet.  
 
 
De huidige wetgeving maakt het al mogelijk om 
asielaanvragen van erkende vluchtelingen 
onontvankelijk te verklaren. De rechtspraak van de 
RvV zorgt er echter voor dat twee derde van die 
aanvragen wel behandeld worden en dat bijna de 
helft daarvan ook erkend wordt. Volgens de RvV zijn 
de sociale voorzieningen in Griekenland 
onvoldoende en ontoegankelijk. De Belgische Staat 
zal in beroep gaan tegen beslissingen van 
ontvankelijkheid of erkenning in dergelijke dossiers. 
Griekenland en Bulgarije zijn namelijk veilige landen. 
Ook zijn de sociale voorzieningen daar de jongste 
jaren enorm vooruitgegaan. Griekenland ontvangt in 
dat kader tussen 2021 en 2027 meer dan 
400 miljoen euro Europese steun. Ik volg de kwestie 
van nabij op samen met mijn Griekse collega.  
 
 
Om de kwestie op te lossen passen wij, met 
instemming van de Europese Commissie, ook het 
Europese migratiepact vervroegd toe. Ik zal zo snel 
mogelijk naar het Parlement komen met een 
wetsontwerp met deze nieuwe Europese regels.  
 

10.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Nous devons effectivement faire face 
à une augmentation significative du nombre de 
demandes d'asile, provenant surtout de Palestiniens 
et de Syriens, qui pour la plupart bénéficient déjà 
d'un statut de protection en Grèce. La communauté 
déjà présente en Belgique, mais aussi la situation 
socioéconomique qui est meilleure dans notre pays 
peuvent expliquer ce phénomène. Telle n'est 
toutefois pas la finalité du système d'asile.  
 
La législation en vigueur actuellement permet déjà 
de déclarer irrecevables des demandes d'asile de 
réfugiés reconnus. Sur la base de la jurisprudence 
du CCE, deux tiers de ces demandes sont toutefois 
tout de même traitées ce qui débouche sur une 
reconnaissance pour près de la moitié d'entre elles. 
Selon le CCE, les dispositifs sociaux en Grèce sont 
insuffisants et inaccessibles. L'État belge interjettera 
appel des décisions de recevabilité ou de 
reconnaissance dans ces dossiers. En effet, la 
Grèce et la Bulgarie sont des pays sûrs. Les 
dispositifs sociaux y ont également enregistré 
d'énormes avancées ces dernières années. La 
Grèce percevra dans ce cadre plus de 400 millions 
d'euros d'aides européennes entre 2021 et 2027. Je 
suis la question avec attention conjointement avec 
mon collègue grec.  
 
Afin de régler la question, nous appliquons par 
ailleurs, avec l'accord de la Commission 
européenne, le pacte européen sur la migration par 
anticipation. Je déposerai dès que possible au 
Parlement un projet de loi contenant ces nouvelles 
règles européennes. 
 

10.03  Francesca Van Belleghem (VB): Dit soort 

asielzoekers kost ons minstens 3,5 miljoen euro per 
maand. Daarnaast is er de secundaire migratie van 
mensen die hun asielprocedure in een ander land 
niet afwachten. Het is afwachten of het Europese 
migratiepact daar een oplossing voor biedt. 
 

10.03  Francesca Van Belleghem (VB): Cette 

catégorie de demandeurs d'asile nous coûte au 
moins 3,5 millions d'euros par mois. De plus, nous 
sommes face à une migration secondaire de 
personnes qui n'attendent pas leur procédure de 
demande d'asile dans un autre État. Il faudra voir si 
le pacte européen sur la migration permettra d'offrir 
une réponse adéquate à cette problématique. 
 

Het incident is gesloten. L'incident est clos. 
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11 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor 
(Asiel en Migratie) over "Het stijgende aantal 
asielaanvragen" (56001116C) 
- Darya Safai aan Nicole de Moor (Asiel en 
Migratie) over "De Europese abnormaliteit van de 
sterke asielinstroom in België" (56001139C) 
 

11 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor 
(Asile et Migration) sur "L'augmentation du 
nombre de demandes d'asile" (56001116C) 
- Darya Safai à Nicole de Moor (Asile et Migration) 
sur "L'anomalie européenne que constitue l'afflux 
élevé de demandeurs d'asile en Belgique" 
(56001139C) 
 

11.01  Francesca Van Belleghem (VB): België is 

een van de vier EU-landen waar het aantal 
asielaanvragen significant stijgt: met 11 % tegenover 
vorig jaar. Nochtans is het aantal asielaanvragen in 
de EU met 12 % gedaald. 
 
 
Waarom blijft het aantal asielaanvragen in België 
stijgen?  
 

11.01  Francesca Van Belleghem (VB): La 

Belgique est l'un des quatre pays de l'UE où le 
nombre de demandes d'asile augmente de manière 
significative. On constate une hausse de 11 % par 
rapport à l'année dernière. Cependant, le nombre de 
demandes d'asile dans l'UE a diminué de 12 %. 
 
Pourquoi le nombre de demandes d'asile en 
Belgique continue-t-il d'augmenter? 
 

11.02  Darya Safai (N-VA): In verschillende EU-

landen werden ontradingscampagnes en strenge 
maatregelen ingevoerd. 
 
Hoe verklaart u dat de ons omringende landen er wel 
in slagen om hun asielaanvragen significant terug te 
dringen en België niet? 
 

11.02  Darya Safai (N-VA): Plusieurs pays de l'UE 

ont mené des campagnes de dissuasion et ont pris 
des mesures strictes. 
 
Comment expliquez-vous que les pays voisins ont 
réussi à réduire de manière significative le nombre 
de demandes d'asile sur leur territoire alors que la 
Belgique n'y parvient pas? 
 

11.03 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): De cijfers zijn inderdaad hoog. De 
vergelijking met andere Europese landen moet ik 
nuanceren: de asielcijfers fluctueren immers 
voortdurend. 
 
Voor België kan het meespelen dat hier al een 
aanzienlijke Palestijnse en Afghaanse 
gemeenschap is, terwijl net bij die nationaliteiten in 
Europa de asielaanvragen stijgen. 
 
 
Te veel mensen in de asielprocedure horen daar niet 
in thuis. Sinds februari is een fast track-procedure 
ingesteld voor nationaliteiten die nauwelijks kans 
maken op asiel. Die aanvragen worden zo snel 
mogelijk en binnen de 40 werkdagen behandeld. In 
96 % van de gevallen krijgen zij een negatieve 
beslissing. Sinds kort trachten we door ontrading te 
vermijden dat ze asiel aanvragen. 
 

11.03  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): En effet, les chiffres sont élevés. Je 
dois toutefois nuancer la comparaison avec les 
autres pays européens, car les chiffres relatifs à 
l'asile fluctuent constamment. 
 
Pour la Belgique, le fait qu'il y ait déjà une importante 
communauté palestinienne et afghane peut jouer un 
rôle, alors que c'est précisément parmi ces 
nationalités que les demandes d'asile en Europe 
augmentent. 
 
Trop de personnes engagées dans une procédure 
d'asile n'y ont pas leur place. Depuis février, une 
procédure accélérée (fast track) a été mise en place 
pour les nationalités qui ont peu de chance d'ouvrir 
le droit à l'asile. Ces demandes sont traitées le plus 
rapidement possible, dans un délai de 40 jours 
ouvrables. Dans 96 % des cas, elles font l'objet 
d'une décision négative. Depuis peu, nous essayons 
de dissuader ces personnes de demander l'asile. 
 

De implementatie van het migratiepact is in volle 
voorbereiding. De uitwerking van zoiets omvangrijks 
kost tijd. De Europese Commissie heeft groen licht 
gegeven om bepaalde delen ervan vervroegd te 
kunnen uitwerken. Deze maatregelen kunnen dan 
ook op kortere termijn al hun vruchten afwerpen. 
 

La mise en œuvre du pacte européen sur la 
migration est en préparation. Un projet d'une telle 
envergure prend du temps. La Commission 
européenne a donné le feu vert à l'élaboration 
accélérée de certains volets de ce pacte. Ces 
mesures pourront donc porter leurs fruits à brève 
échéance. 
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We zullen nog veel meer dan vandaag moeten 
samenwerken met landen van herkomst en 
transitlanden om de migratiedruk op Europa naar 
beneden te krijgen.  
 

 
Nous devrons coopérer bien plus intensément 
qu'aujourd'hui avec les pays d'origine et les pays de 
transit pour faire baisser la pression migratoire sur 
l'Europe. 
 

11.04  Francesca Van Belleghem (VB): In landen 

waar maatregelen genomen of zelfs nog maar 
aangekondigd worden, daalt de asielinstroom. U 
kunt dus wel degelijk meer maatregelen nemen.  
 

11.04  Francesca Van Belleghem (VB): Dans les 

pays où des mesures sont prises ou même 
simplement annoncées, les flux de demandeurs 
d'asile diminuent. Il est donc possible de prendre 
davantage de mesures. 
 

11.05  Darya Safai (N-VA): De enige reden waarom 

België meer Palestijnen, Syriërs of Afghanen 
opvangt, is ons beleid, dat nog niet is aangepast. Het 
CGVS moet dat aanpakken. 
 
 
Ons land is daarnaast ook interessant door het 
leefloonsysteem. Ook daar dringen drastische 
veranderingen zich op. 
 

11.05  Darya Safai (N-VA): La seule raison pour 

laquelle la Belgique accueille plus de Palestiniens, 
de Syriens ou d'Afghans est notre politique, qui n'a 
pas encore été adaptée. Le CGRA doit se pencher 
sur cette question. 
 
Notre pays est également intéressant en raison du 
système du revenu d'intégration. Là aussi, des 
changements radicaux s'imposent. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

12 Samengevoegde vragen van 

- Francesca Van Belleghem aan Nicole de Moor 
(Asiel en Migratie) over "Transmigratie" 
(56001117C) 
- Maaike De Vreese aan Nicole de Moor (Asiel en 
Migratie) over "De transmigratieproblematiek" 
(56001142C) 
 

12 Questions jointes de 

- Francesca Van Belleghem à Nicole de Moor 
(Asile et Migration) sur "La migration de transit" 
(56001117C) 
- Maaike De Vreese à Nicole de Moor (Asile et 
Migration) sur "Le problème de la migration de 
transit" (56001142C) 
 

12.01  Francesca Van Belleghem (VB): Volgens de 

korpschef van de politiezone Westkust zijn de cijfers 
inzake transmigratie zorgwekkend. 
 
 
Merkt u dat ook? Hoe verklaart u dat? Wat zult u 
eraan doen? Vindt u grenscontroles een goed 
instrument?  
 

12.01  Francesca Van Belleghem (VB): Selon le 

chef de corps de la zone de police Westkust, les 
chiffres en matière de migration de transit sont 
inquiétants. 
 
L'observez-vous également? Comment l'expliquez-
vous? Que ferez-vous pour y remédier? Pensez-
vous que les contrôles aux frontières soient un outil 
efficace? 
 

12.02  Maaike De Vreese (N-VA): Momenteel lopen 

er controles aan onze grensovergangen, op de 
stranden, in de duingordels en aan de op- en afritten 
van onze autosnelwegen. Stijgt ook het aantal 
oversteken vanop onze kust? Om onze 
politiediensten gemotiveerd te houden, zijn er 
voldoende plaatsen nodig in de gesloten centra. Een 
bijzonder probleem vormen de niet-begeleide 
minderjarige vreemdelingen van 14 tot 17 jaar, die 
gewoon mogen beschikken. Zij frustreren de politie. 
 
 
 
Wanneer werd u op de hoogte gebracht van de 
stijgende transmigratiecijfers? Kunt u een stand van 
zaken geven? Wat gebeurt er met niet-begeleide 

12.02  Maaike De Vreese (N-VA): Actuellement, des 

contrôles sont effectués à nos postes frontières, sur 
les plages, dans les cordons dunaires et aux entrées 
et sorties de nos autoroutes. Le nombre de 
traversées au départ de notre littoral augmente-t-il 
également? Pour que nos services de police restent 
motivés, les centres fermés doivent disposer d'un 
nombre suffisant de places. Les mineurs étrangers 
non accompagnés âgés de 14 à 17 ans, qui sont tout 
simplement libres, constituent un problème 
particulier. Ils sont une source de frustration pour la 
police. 
 
Quand avez-vous été informée de l'augmentation 
des chiffres de la migration de transit? Pouvez-vous 
dresser un état des lieux de la situation? Qu'advient-



CRABV 56 COM 046 27/11/2024  

 

KAMER-2E ZITTING VAN DE 56E ZITTINGSPERIODE 2024 2025 CHAMBRE-2E SESSION DE LA 56E LÉGISLATURE 

 

19 

minderjarige vreemdelingen en met illegalen? 
Wanneer was er overleg met de collega's van 
Justitie en Binnenlandse Zaken en wat was het 
resultaat? Welke acties zult u ondernemen?  
 

il des mineurs étrangers non accompagnés et des 
illégaux? Quand des concertations avec vos 
collègues de la Justice et de l'Intérieur ont-elles eu 
lieu et quels ont été les résultats? Quelles initiatives 
comptez-vous prendre? 
 

12.03 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Het klopt dat het aantal 
transmigranten toeneemt, maar de DVZ wordt heel 
weinig gecontacteerd als de politie er oppakt.  
 
 
Controles en onderzoek naar fenomenen van 
transitmigratie zijn politionele bevoegdheden. De 
focus van mijn collega van Binnenlandse Zaken op 
het ontmantelen van netwerken van smokkelaars, is 
volgens mij de juiste. De acties met betrekking tot 
transmigratie worden door de politie ingepland, 
eventueel met steun van de DVZ. Tegelijkertijd is er 
ook overleg met politiediensten, lokale overheden en 
de provincie, waaraan de DVZ indien gevraagd 
deelneemt. 
 
 
Voor de vragen over de niet-begeleide minderjarigen 
is mijn collega van Justitie bevoegd.  
 
 
Voor het specifieke fenomeen van de 
transmigranten die zich ophouden aan de Frans-
Belgische grens, worden al gezamenlijke controles 
door de Franse en Belgische politie uitgevoerd. 
 

12.03  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Il est exact que le nombre de migrants 
en transit augmente, mais l’OE est rarement 
contacté lorsque la police procède à des 
arrestations. 
 
Les contrôles et les enquêtes sur les phénomènes 
de migration de transit relèvent des compétences de 
la police. L’approche de ma collègue de l’Intérieur, 
qui consiste à mettre l’accent sur le démantèlement 
des réseaux de passeurs, me semble judicieuse. 
Les actions liées à la migration de transit sont 
planifiées par la police, le cas échéant avec le 
soutien de l’OE. Parallèlement, des concertations 
sont menées avec les services de police, les 
autorités locales et la province, auxquelles l’OE 
participe sur demande. 
 
Les questions sur les mineurs non accompagnés 
relèvent de la compétence de mon collègue de la 
Justice. 
 
En ce qui concerne le phénomène spécifique des 
migrants en transit dans la zone frontalière franco-
belge, des contrôles conjoints sont déjà effectués 
par les polices française et belge. 
 

12.04  Francesca Van Belleghem (VB): De 

politiediensten bezorgen hun verslagen dus niet aan 
de DVZ?  
 

12.04  Francesca Van Belleghem (VB): Les 

services de police ne transmettent donc pas leurs 
rapports à l'OE? 
 

12.05 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): De DVZ ontvangt in elk geval veel 
minder verslagen dan in het verleden. 
 

12.05  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): En tout état de cause, l'OE reçoit 
beaucoup moins de rapports que par le passé. 
 

12.06  Maaike De Vreese (N-VA): Ik ben het er niet 

mee eens dat de focus op het gerechtelijke deel 
moet liggen. Als het aantal administratieve verslagen 
vermindert, komt dat door de redenering dat het 
bestuurlijke deel niet zo belangrijk is. Het is daardoor 
dat transmigranten wegkomen. Men kijkt op tegen 
de rompslomp van vingerafdrukken en verhoren en 
in de gesloten centra is geen plaats. De politie moet 
elke keer optreden, maar dat houdt ze alleen vol als 
er gevolg wordt gegeven aan de bestuurlijke 
aanhouding. Ik vraag u dus om ook voluit op het 
bestuurlijke deel in te zetten.  
 

12.06  Maaike De Vreese (N-VA): Je ne suis pas 

d'accord avec l'idée que l'accent doit être mis sur le 
judiciaire. Si le nombre de rapports administratifs 
diminue, c'est parce qu'on estime que la partie 
administrative n'est pas très importante. Et c'est la 
raison pour laquelle des migrants de transit 
parviennent à passer à travers les mailles du filet. On 
appréhende les tracasseries que représentent la 
prise d'empreintes et les interrogatoires et les 
centres fermés manquent de places. La police doit 
intervenir à chaque fois, mais elle ne persévérera 
que s'il est donné suite aux arrestations 
administratives. Je vous exhorte donc à investir 
pleinement dans le volet administratif. 
 

Het incident is gesloten. 

 
L'incident est clos. 
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13 Vraag van Khalil Aouasti aan Nicole de Moor 

(Asiel en Migratie) over "NBMV's" (56001126C) 
 

13 Question de Khalil Aouasti à Nicole de Moor 

(Asile et Migration) sur "Les MENA" (56001126C) 
 

13.01  Khalil Aouasti (PS): Op 20 november heeft 

de Délégué général de la Communauté française 
aux droits de l'enfant ons attent gemaakt op de 
situatie van 3.500 niet-begeleide minderjarige 
vreemdelingen (NBMV's) die zich hier in België 
buiten de opvang- en zorgstructuren in een zeer 
kwetsbare situatie zouden bevinden. 
 
Volgens Vluchtelingenwerk Vlaanderen zouden er 
tussen 2021 en 2023 meer dan 51.000 
minderjarigen in de Europese Unie van de radar 
verdwenen zijn. De Brusselse Humanitaire Hub 
waarschuwt voor het groeiend aantal gezinnen met 
kinderen dat op straat belandt. 
 
Hoe verklaart u dat er zoveel NBMV's van de radar 
van de Belgische overheden verdwijnen? Hoe kan 
ervoor gezorgd worden dat ze geïdentificeerd en 
begeleid worden zodat ze opgevangen kunnen 
worden? Welke maatregelen zult u nemen om de 
opvangvoorzieningen te ondersteunen? Hoe ziet u 
de samenwerking met de administraties en de 
hulpdiensten? 
 

13.01  Khalil Aouasti (PS): Le 20 novembre, le 

Délégué général aux droits de l'enfant nous a alertés 
au sujet des 3 500 mineurs étrangers non 
accompagnés (MENA) qui seraient en situation de 
grande vulnérabilité hors des structures d'accueil et 
de soins, ici en Belgique. 
 
 
Selon "Vluchtelingenwerk Vlaanderen", dans l'Union 
européenne, plus de 51 000 mineurs seraient sortis 
des radars entre 2021 et 2023. Le hub humanitaire 
bruxellois alerte sur le nombre croissant de familles 
avec enfants qui se retrouvent dans les rues. 
 
 
Comment expliquez-vous que les autorités belges 
puissent perdre la trace d'autant de MENA? 
Comment mettre en place une identification et un 
encadrement afin qu'on puisse les accueillir? 
Quelles mesures de soutien aux structures d’accueil 
comptez-vous mettre en place? Comment 
envisagez-vous la collaboration avec les 
administrations et services d’aide? 
 

13.02 Staatssecretaris Nicole de Moor (Frans): De 

verdwijningen van NBMV’s vind ik ook zorgwekkend. 
De teams in de Fedasil-centra voor observatie en 
oriëntatie leiden de jongeren toe naar de meest 
geschikte opvangvoorziening. 
 
Fedasil vangt meer dan 2.500 niet-begeleide 
minderjarige vreemdelingen op en beschikt over 
voldoende capaciteit om de jongeren die dat willen, 
op te vangen. Wat betreft de minderjarigen die hun 
identiteit niet willen prijsgeven aan de autoriteiten, 
zijn er voorzieningen waar die minderjarige 
transitmigranten, die vaak op doortocht zijn naar het 
Verenigd Koninkrijk, en enkele rondzwervende 
minderjarigen die willen nadenken over het vervolg 
van hun parcours, onderdak kunnen krijgen. 
 
Er is een draaiboek verdwijningen opgesteld door de 
werkgroep die mijn kabinet samen met alle 
betrokken partners opgericht heeft. U kunt het online 
raadplegen. 
 
De samenwerking tussen de administraties en de 
hulpverleningsdiensten is constructief. Er vindt 
regelmatig overleg plaats. Begin 2025 zal er een 
laagdrempelig opvanghuis geopend worden voor 
Maghrebijnse jongeren die op straat leven en 
verslaafd zijn. 
 
De identificatie van NBMV’s valt onder de 
bevoegdheid van de Dienst Voogdij van de 

13.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

français): Les disparitions de MENA m'inquiètent 
aussi. Dans les centres d'observation et d'orientation 
de Fedasil, les équipes orientent les jeunes vers la 
structure d'accueil la plus adaptée. 
 
Fedasil accueille plus de 2 500 mineurs non 
accompagnés et dispose d'une capacité suffisante 
pour accueillir les jeunes qui le souhaitent. 
Concernant les mineurs qui ne souhaitent pas être 
connus des autorités, des structures de mise à l'abri 
accueillent ces jeunes en transit, souvent vers le 
Royaume-Uni, et quelques jeunes en errance qui 
souhaitent réfléchir à la suite de leur parcours.  
 
 
 
Un guide relatif aux disparitions a été conçu par le 
groupe de travail organisé par mon cabinet avec tous 
les partenaires concernés. Vous pouvez le consulter 
en ligne.  
 
La collaboration entre les administrations et les 
services d'aide est constructive. Les concertations 
sont régulières. Début 2025, une maison d'accueil 
bas seuil va s'ouvrir pour les jeunes maghrébins 
vivant dans la rue et ayant un problème d'assuétude.  
 
 
L'identification des MENA relève de la compétence 
du Service des Tutelles du SPF Justice. 
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FOD Justitie. 
 

 

13.03  Khalil Aouasti (PS): Wat de identificatie 

betreft, had ik gehoopt op meer dan een verwijzing 
naar het departement Justitie en misschien op 
informatie in het kader van de samenwerking die u 
benadrukt. 
 
U moet dat cijfer even bij u laten binnenkomen: 3.500 
NBMV's, dat zijn niet zomaar enkele minderjarigen 
die ronddolen of die naar het Verenigd Koninkrijk 
willen doorreizen. 
 

13.03  Khalil Aouasti (PS): Concernant 

l'identification, j'aurais espéré plus qu'un renvoi et 
peut-être des informations dans le cadre de cette 
collaboration que vous soulignez. 
 
 
Il faut se rendre compte du chiffre: 3 500 MENA, ce 
ne sont pas juste les quelques-uns qui sont en 
errance ou qui souhaiteraient se rendre au 
Royaume-Uni. 
 

13.04 Staatssecretaris Nicole de Moor (Frans): Het 

zou goed zijn als het departement Migratie bevoegd 
zou zijn voor alle NBMV-gerelateerde 
problematieken. 
 

13.04  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

français): Ce serait une bonne idée de faire en sorte 
que le département de la Migration soit compétent 
pour toutes les problématiques des MENA. 
 

13.05  Khalil Aouasti (PS): Er is ruimte voor 

rationalisering op het federale niveau. Men moet 
vermijden dat de bevoegdheden voor de 
identificatie, de behandeling en de follow-up 
versnipperd raken tussen verschillende instanties. 
Dat het beheer van de gebouwen in handen is van 
een vierde overheidsinstantie zorgt voor grote 
problemen. 
 

13.05  Khalil Aouasti (PS): Il peut y avoir de la 

rationalisation au fédéral. Il faut éviter que 
l'identification, le traitement et le suivi figurent parmi 
les compétences de plusieurs autorités différentes. 
Le fait que la gestion des bâtiments soit entre les 
mains d'une quatrième autorité pose de grands 
problèmes. 
 

Het incident is gesloten. 

 
L'incident est clos. 

 

14 Vraag van Maaike De Vreese aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "De opvolging van 
slachtoffers van mensenhandel" (56001133C) 
 

14 Question de Maaike De Vreese à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "Le suivi des 
victimes de traite d'êtres humains" (56001133C) 
 

14.01  Maaike De Vreese (N-VA): Tijdens de zomer 

van 2022 hebben de federale en Vlaamse 
inspectiediensten een grote onderzoeksactie 
uitgevoerd naar mogelijke slachtoffers van 
mensenhandel op een bouwwerf van het 
chemiebedrijf Borealis. Een pak werknemers werd 
toen voorlopig erkend als slachtoffer. Zitten zij nog in 
de procedure of worden zij nog opgevolgd door de 
diensten? 
 
Een aantal slachtoffers werd tewerkgesteld bij een 
nieuwe werkgever. Klopt het dat ook daar 
wantoestanden werden aangetroffen? Zijn de 
betrokkenen aan het werk met een single permit? 
Welk verblijfsrecht hebben zij hier? Waren er 
mensen bij die gedetacheerd waren? Hoe zult u een 
herhaling voorkomen? 
 

14.01  Maaike De Vreese (N-VA): Au cours de l'été 

2022, les services d'inspection fédéraux et flamands 
ont mené une vaste action de recherche de 
possibles victimes de la traite des êtres humains sur 
un chantier de construction de l'entreprise chimique 
Borealis. Un grand nombre de travailleurs ont été 
provisoirement reconnus en tant que victimes, à 
l'époque. La procédure est-elle toujours en cours ou 
sont-ils toujours accompagnés par les services? 
 
Un certain nombre de victimes ont été embauchées 
par un nouvel employeur. Est-il exact que des 
dérives ont également été constatées chez cet 
employeur? Les personnes concernées possèdent-
elles un permis unique pour travailler? De quel droit 
de séjour bénéficient-elles dans notre pays? 
Certaines personnes étaient-elles détachées? 
Comment comptez-vous empêcher que cette 
situation ne se reproduise? 
 

14.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Voor de stand van zaken van het 
gerechtelijk dossier en voor de begeleiding van 
slachtoffers van mensenhandel verwijs ik naar de 
minister van Justitie. 

14.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): En ce qui concerne l'état 
d'avancement du dossier judiciaire et 
l'accompagnement des victimes de la traite des êtres 
humains, je renvoie au ministre de la Justice. 
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Een vreemdeling die het slachtoffer is van 
mensenhandel, verkrijgt in die hoedanigheid recht 
op voorlopig verblijf. 
 
Bij de Turkse onderdanen heeft de bevoegde 
magistraat al snel het statuut 'slachtoffer van 
mensenhandel' beëindigd. Zij verbleven in België 
met een gecombineerde vergunning. De 
vergunningen werden ingetrokken, maar de DVZ 
stond wel een termijn van 90 dagen toe om een 
nieuwe werkgever te zoeken. Zij zijn niet in 
begeleiding bij een gespecialiseerd centrum voor 
slachtoffers van mensenhandel. 
 
Van de 71 Bengalen en Filipijnen zijn er nog 70 in 
begeleiding. Eén is vrijwillig teruggekeerd naar het 
land van herkomst. De Bengaalse en Filipijnse 
slachtoffers waren onwettig op het grondgebied, 
hadden geen gecombineerde vergunning en waren 
niet aan het werk in het kader van een wettige 
detachering. 
 
Het dossier loopt nog bij het arbeidsauditoraat 
Antwerpen. De tijdelijke verblijfskaart wordt elke zes 
maanden verlengd, zolang de betrokkenen aan de 
voorwaarden blijven voldoen. In het dossier zijn er 
26 Filipijnse onderdanen opgenomen als slachtoffer 
van mensensmokkel met verzwarende 
omstandigheden. Zij worden begeleid door de vzw 
Payoke. 
 
Er werden verschillende maatregelen genomen met 
het oog op een betere controle van werknemers die 
in België tewerkgesteld zijn als gedetacheerden. De 
DVZ pleegt overleg met de gewesten en de 
gemeenschappen, het College van procureurs-
generaal en de gespecialiseerde centra.  
 

 
Un étranger victime de la traite des êtres humains 
obtient en cette qualité un droit de séjour temporaire. 
 
 
Dans le cas des ressortissants turcs, le magistrat 
compétent a rapidement mis fin à leur statut de 
"victime de la traite des êtres humains". Ils 
séjournaient en Belgique et possédaient un permis 
combiné. Leur permis leur a été retiré, mais l'OE leur 
a accordé un délai de 90 jours pour trouver un nouvel 
employeur. Ils ne sont pas suivis par un centre 
spécialisé pour victimes de la traite des êtres 
humains. 
 
Parmi les 71 Bengalis et Philippins, 70 bénéficient 
toujours d'un accompagnement. L'un d'entre eux est 
retourné volontairement dans son pays d'origine. 
Les victimes bengalies et philippines se trouvaient 
illégalement sur le territoire, ne possédaient pas de 
permis combiné et ne travaillaient pas dans le cadre 
d'un détachement légal. 
 
Le dossier est toujours en cours auprès de l'auditorat 
du travail d'Anvers. Le titre de séjour temporaire est 
renouvelé tous les six mois, tant que les intéressés 
continuent de remplir les conditions requises. Le 
dossier concerne 26 ressortissants philippins, 
considérés comme des victimes de la traite des êtres 
humains avec circonstances aggravantes. Ils sont 
encadrés par l'ASBL Payoke. 
 
Plusieurs mesures ont été prises en vue d'améliorer 
le contrôle des travailleurs qui sont employés en 
Belgique en qualité de détachés. L'OE organise des 
concertations avec les régions et les communautés, 
le Collège des procureurs généraux ainsi que les 
centres spécialisés. 
 

Verscheidene parlementaire aanbevelingen worden 
vandaag geanalyseerd of uitgevoerd. Die 
maatregelen vallen onder de bevoegdheid van heel 
wat departementen, zowel van de deelstaten als bij 
de federale overheid. 
 

Plusieurs recommandations parlementaires sont 
aujourd’hui en cours d’analyse ou d’exécution. Ces 
mesures relèvent de la compétence de plusieurs 
départements, tant des entités fédérées que du 
gouvernement fédéral. 
 

14.03  Maaike De Vreese (N-VA): Onze procedure 

betreffende mensenhandel is, zeker op het vlak van 
verblijfsrecht, reeds jaren een internationaal 
voorbeeld, maar zo'n grootschalige zaak plaatst ons 
toch voor nieuwe uitdagingen. Er is op de 
verschillende bestuursniveaus werk aan de winkel. 
 

14.03  Maaike De Vreese (N-VA): Notre procédure 

en matière de traite des êtres humains, en particulier 
dans le domaine du droit de séjour, peut depuis des 
années servir d’exemple au niveau international, 
mais une affaire d'une telle ampleur pose encore de 
nouveaux défis. Il reste beaucoup de travail à 
accomplir aux différents niveaux de pouvoir. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

15 Vraag van Catherine Delcourt aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "Grenscontroles en 
de strijd tegen illegale immigratie" (56001146C) 

15 Question de Catherine Delcourt à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "Le contrôle des 
frontières et la lutte contre l'immigration illégale" 
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 (56001146C) 
 

15.01  Catherine Delcourt (MR): Op 16 september 

heeft Duitsland weer controles ingevoerd aan de 
grenzen met verscheidene van zijn buurlanden, 
waaronder België. Uit de Duitse gegevens blijkt dat 
het aantal illegale grensoverschrijdingen tijdens de 
eerste drie weken na de invoering van de 
permanente controles met 13 % gedaald is.  
 
 
Overweegt België om ook dergelijke grenscontroles 
in te voeren? Wordt er overwogen om overleg te 
plegen met de FOD Binnenlandse Zaken? Welke 
andere tools of grensoverschrijdende 
samenwerkingen beschouwt België als prioritair om 
een antwoord te bieden op de uitdagingen van de 
illegale immigratie?  
 

15.01  Catherine Delcourt (MR): Depuis le 

16 septembre, l'Allemagne a réintroduit des 
contrôles aux frontières avec plusieurs de ses 
voisins, dont la Belgique. Les données allemandes 
révèlent une diminution de 13 % des 
franchissements illégaux de frontières au cours des 
trois premières semaines suivant la mise en place 
des contrôles permanents. 
 
La Belgique envisage-t-elle de recourir à de tels 
contrôles à ses frontières? Des discussions sont-
elles envisagées avec le SPF Intérieur? Quels 
autres outils ou coopérations transfrontalières la 
Belgique considère-t-elle comme prioritaires pour 
répondre aux défis posés par l'immigration 
irrégulière? 
 

15.02 Staatssecretaris Nicole de Moor (Frans): De 

Schengengrenscode voorziet in de herinvoering van 
tijdelijke grenscontroles binnen het 
Schengengebied. De wetgeving vereist dat die 
controles tijdelijk zijn, een juridische grondslag 
hebben en onder toezicht van de Europese 
Commissie staan. België kan op eender welk 
moment tijdelijke grenscontroles invoeren. Dat is 
een gedeelde bevoegdheid van mezelf en de 
minister van Binnenlandse Zaken. Bij elke beslissing 
moet er onder meer rekening gehouden worden met 
de gevolgen voor het grensoverschrijdend verkeer, 
de kosten en de doeltreffendheid van de 
maatregelen. 
 
Grensbeheer, met inbegrip van de bestrijding van 
illegale immigratie, berust op verschillende pijlers en 
begint aan de buitengrenzen van de Europese Unie. 
Ons land vergewist zich er overigens van dat zijn 
buitengrenzen strikt gecontroleerd worden en 
ondersteunt daarbij andere lidstaten. Die Europese 
solidariteit is met name gestoeld op de hulp aan 
Frontex en specifieke EU-fondsen. De politie- en 
migratiediensten werken samen met hun 
tegenhangers in de buurlanden waarmee we een 
binnengrens delen. 
 
Door gezamenlijke initiatieven op poten te zetten, 
zoals grensoverschrijdende onderzoeksteams en de 
uitwisseling van realtime informatie, maken we de 
controles efficiënter zonder het vrij verkeer te 
ondergraven. 
 
Ons land blijft vasthouden aan het principe van vrij 
verkeer en ziet erop toe dat er geen maatregelen 
genomen worden die in strijd zijn met de 
fundamentele rechten en met het evenwicht tussen 
veiligheid en mobiliteit. 
 

15.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

français): Le rétablissement de contrôles 
temporaires aux frontières internes à Schengen est 
prévu par le Code frontières. La législation exige que 
ces contrôles soient temporaires, juridiquement 
fondés et sous le contrôle de la Commission 
européenne. La Belgique peut introduire à tout 
moment des contrôles temporaires à ses frontières. 
Cela relève de mes compétences et de celles de la 
ministre de l'Intérieur. Toute décision tiendrait 
compte notamment de l’impact sur le trafic 
transfrontalier, du coût ou de l’efficacité des 
mesures. 
 
 
La gestion des frontières – y compris la lutte contre 
l’immigration irrégulière – repose sur plusieurs axes 
et commence aux frontières extérieures de l’Union 
européenne. Par ailleurs, la Belgique s’assure que 
ses frontières extérieures font l’objet d’un contrôle 
strict, tout en soutenant d’autres États membres. 
Cette solidarité européenne s’appuie notamment sur 
l’assistance de Frontex et sur des fonds spécifiques 
de l’Union. Les services de police et de migration 
coopèrent avec leurs homologues des pays voisins 
aux frontières intérieures.  
 
Des initiatives communes, telles que les équipes 
d’enquête transfrontalières et les échanges 
d’informations en temps réel, renforcent l’efficacité 
des contrôles sans entraver la libre circulation. 
 
 
La Belgique reste attachée au principe de la libre 
circulation, tout en veillant à ce que toute mesure 
prise respecte les droits fondamentaux et l’équilibre 
entre sécurité et mobilité. 
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15.03  Catherine Delcourt (MR): Ik wil u ertoe 

oproepen om attent te blijven op de 
Schengencriteria, die een aanscherping van de 
grenscontroles kunnen vereisen, met inachtneming 
van de principes van vrij verkeer. 
 
In Duitsland heeft die aanscherping ertoe geleid dat 
er een daling van 13 % van de illegale immigratie 
opgetekend werd. 
 

15.03  Catherine Delcourt (MR): Je souhaite que 

vous restiez attentives aux critères de Schengen, qui 
peuvent nécessiter le renforcement des contrôles 
frontaliers, dans le respect des principes de libre 
circulation. 
 
Ce renforcement a eu une incidence en Allemagne, 
qui a enregistré une baisse de 13 % de l’immigration 
irrégulière.  
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

16 Vraag van Catherine Delcourt aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "Het stijgende aantal 
gevallen van gedwongen terugkeer van illegaal in 
België verblijvende Marokkanen" (56001147C) 
 

16 Question de Catherine Delcourt à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "L'augmentation du 
nombre de retours forcés de ressortissants 
marocains en situation irrégulière" (56001147C) 
 

16.01  Catherine Delcourt (MR): Dankzij een 

nauwere samenwerking met Marokko is het aantal 
illegale Marokkaanse onderdanen die gedwongen 
terugkeerden dit jaar verviervoudigd. Dat toont de 
doeltreffendheid aan van een migratiebeleid dat door 
gerichte samenwerkingsakkoorden en 
doorgedreven diplomatieke inspanningen 
ondersteund wordt. Het aantal uitgevoerde bevelen 
om het grondgebied te verlaten (BGV's) blijft echter 
gering in verhouding tot het aantal uitgevaardigde 
BGV's: in 2023 keerden er 3.383 personen 
gedwongen terug, terwijl er 23.873 BGV's werden 
uitgevaardigd. Die uiteenlopende cijfers zijn het 
gevolg van administratieve, logistieke en 
diplomatieke obstakels. 
 
Met welke andere landen wordt er nog over een 
akkoord onderhandeld om de terugkeer van illegalen 
te faciliëren? Bestaat er een strategie om het 
samenwerkingsmodel dat met Marokko werd 
geïmplementeerd naar andere landen uit te breiden? 
Hoe denkt de regering het gebrek aan medewerking 
door herkomstlanden en de beperkte capaciteit in de 
gesloten centra aan te pakken om ervoor te zorgen 
dat er meer BGV's uitgevoerd worden? Zijn er 
plannen om de bevoegdheden van het personeel bij 
de Dienst Vreemdelingenzaken uit te breiden of hier 
meer personele en logistieke middelen voor in te 
zetten? 
 

16.01  Catherine Delcourt (MR): Grâce à une 

coopération renforcée avec le Royaume du Maroc, 
le nombre de retours forcés de ressortissants 
marocains en situation irrégulière a quadruplé cette 
année. Cela montre l'efficacité d'une politique 
migratoire soutenue par des accords de coopération 
ciblés et des efforts diplomatiques renforcés. Le 
nombre d'ordres de quitter le territoire (OQT) 
exécutés reste néanmoins faible par rapport à ceux 
délivrés: 3 383 retours forcés en 2023 contre 23 873 
OQT délivrés, en raison d'obstacles administratifs, 
logistiques et diplomatiques. 
 
 
 
 
Quels accords sont-ils en cours de négociation avec 
d'autres pays pour faciliter le retour de personnes en 
séjour irrégulier? Y a-t-il une stratégie pour étendre 
le modèle de coopération mis en place avec le Maroc 
à d'autres États? Pour accroître le nombre d'OQT 
exécutés, que compte faire le gouvernement face au 
manque de coopération des pays d'origine et aux 
limites de capacité dans les centres fermés? Est-il 
prévu d'élargir les compétences des agents de 
l'Office des étrangers ou de renforcer les moyens 
humains et logistiques? 
 

16.02 Staatssecretaris Nicole de Moor (Frans): Het 

aantal illegaal in België verblijvende Marokkanen die 
naar Marokko terugkeren, is verviervoudigd na de 
missie die ik in april samen met de eerste minister en 
de ministers van Binnenlandse Zaken, Justitie en 
Buitenlandse Zaken georganiseerd heb. In het kader 
van de Benelux onderhandelen wij over bilaterale en 
multilaterale akkoorden met Irak, Ivoorkust, Egypte, 
Angola en Servië. Binnenkort zullen er akkoorden 
ondertekend worden met Suriname en Tadzjikistan. 
We proberen om zoveel mogelijk in een Europese of 

16.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

français): Les retours vers le Maroc ont quadruplé 
grâce à une mission conjointe, menée avec le 
premier ministre et les ministres de l'Intérieur, de la 
Justice et des Affaires étrangères en avril. Nous 
négocions des accords bilatéraux et multilatéraux 
dans le cadre du Benelux, avec l'Irak, la Côte 
d'Ivoire, l'Égypte, l'Angola et la Serbie. Des accords 
seront bientôt signés avec le Surinam et le 
Tadjikistan. Nous essayons autant que possible de 
travailler dans un contexte européen ou Benelux, 
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Benelux-context te werken, maar de landen van 
oorsprong beïnvloeden eveneens de vorm en de 
inhoud van de akkoorden.  
 
Met het aanklampende terugkeerbeleid, de 
verplichting tot samenwerking, de verhoging van het 
aantal escorteurs en de uitbreiding van de 
bevoegdheden van de ambtenaren van de Dienst 
Vreemdelingenzaken hebben we belangrijke 
stappen gezet om de terugkeer te bevorderen. In de 
toekomst moet het nieuwe Migratiewetboek dat 
beleid nog versterken.   
 
Wij gaan voort met de aanwerving van personeel 
voor de detentiecentra. Samen met de Regie der 
Gebouwen zullen we de capaciteit van de gesloten 
centra bijna verdubbelen. In oktober 2024 vonden er 
121 aanwervingen plaats voor de centra. Er lopen 
procedures voor het verkrijgen van een 
omgevingsvergunning in Steenokkerzeel en 
Charleroi.  
 

mais les pays d’origine influencent également la 
forme et le contenu des accords.  
 
 
Avec la politique de retour proactive, l’obligation de 
coopérer, l’augmentation de la capacité des 
escorteurs et l’élargissement des compétences des 
agents de l’Office des étrangers, nous avons franchi 
des étapes importantes pour stimuler les retours. À 
l’avenir, le nouveau Code de la migration doit encore 
renforcer cette politique. 
 
 
Nous continuons à recruter dans les centres de 
détention. Avec la Régie, nous allons presque 
doubler la capacité des centres fermés. En octobre 
2024, 121 recrutements ont été effectués pour les 
centres. Les procédures d’obtention d’un permis 
d’environnement sont en cours à Steenokkerzeel et 
Charleroi. 
 

De aanbestedingsprocedures voor de nieuwe 
gesloten centra in Jabbeke en Jumet zijn aan de 
gang. Wij hopen de aankoop van de grond voor het 
centrum in Jabbeke eind 2024 of begin 2025 te 
kunnen afronden. Ik ben fier op de vooruitgang die 
de jongste jaren werd geboekt. 
 

Les procédures d'appel d'offres pour les nouveaux 
centres fermés à Jabbeke et Jumet sont en cours. 
Nous espérons conclure l'achat du terrain pour celui 
de Jabbeke fin 2024 ou début 2025. Je suis fière des 
progrès réalisés ces dernières années. 
 

16.03  Catherine Delcourt (MR): Ik ben blij met de 

resultaten die bereikt werden dankzij de 
samenwerking met Marokko. De stijging van de 
terugkeercijfers is een stap op weg naar een 
efficiënter en coherenter migratiebeleid. Die 
samenwerking moet worden versterkt en uitgebreid 
tot andere landen teneinde meer personen naar hun 
land van herkomst te doen terugkeren, maar dat blijft 
een complexe zaak. We moeten voortbouwen op die 
positieve dynamiek door de partnerschappen te 
diversifiëren en de middelen voor de uitvoering van 
de bevelen om het grondgebied te verlaten te 
verhogen. De inspanningen moeten worden 
voortgezet teneinde een systematische en efficiënte 
toepassing te garanderen en de obstakels die 
dergelijke akkoorden in de weg staan, weg te 
nemen.  
 

16.03  Catherine Delcourt (MR): Je me réjouis des 

résultats obtenus grâce à la coopération avec le 
Maroc. L'augmentation des retours est un pas vers 
une gestion migratoire plus efficace et cohérente. 
Cette collaboration doit être renforcée et étendue à 
d'autres pays afin de faciliter les retours, qui restent 
complexes. Il faut capitaliser sur cette dynamique 
positive en diversifiant les partenariats et en 
renforçant les moyens pour l'exécution des OQT. 
Les efforts doivent se poursuivre afin de garantir une 
application systématique et efficace et de lever les 
obstacles qui empêchent ce genre d'accord.  
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

17 Vraag van Maaike De Vreese aan Nicole de 

Moor (Asiel en Migratie) over "De deloyale en 
onwettige Spaanse migratiepolitiek en de nood 
aan Europese actie daartegen" (56001159C) 
 

17 Question de Maaike De Vreese à Nicole de 

Moor (Asile et Migration) sur "La politique 
migratoire espagnole déloyale et illégale et la 
nécessité d'agir au niveau européen" (56001159C) 
 

17.01  Maaike De Vreese (N-VA): De Spaanse 

regering wil per jaar ongeveer 300.000 mensen in 
illegaal verblijf regulariseren. Daarmee geeft ze 
asielzoekers het totaal verkeerde signaal dat het 

17.01  Maaike De Vreese (N-VA): Le gouvernement 

espagnol envisage de régulariser environ 300 000 
personnes en séjour illégal par an. Ce faisant, il 
envoie aux demandeurs d'asile le message 
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binnendringen van de EU via mensensmokkel of het 
negeren van de vervaldatum van een visum loont. 
Bovendien zullen daardoor nog meer mensen 
proberen om via Spanje Europa te bereiken. De 
verblijfsvergunningen die Spanje uitreikt, geven de 
betrokkenen ook het recht op vrij verkeer in de 
Schengenzone, waardoor lidstaten zoals België en 
Frankrijk nog meer asielaanvragen mogen 
verwachten. 
 
 
 
U beloofde contact op te nemen met uw Spaanse 
ambtgenoot. Is dat intussen gebeurd? Daarnaast 
moet u de kwestie aankaarten op Europees niveau, 
opdat de Raad en de Europese Commissie de 
Spaanse regering herinneren aan haar 
verplichtingen als lid van de Schengenzone. Zult u 
dat doen? 
 

totalement erroné que l'entrée dans l'UE par le biais 
de la traite des êtres humains ou en ignorant les 
dates d'expiration des visas vaut la peine. En outre, 
cela incitera encore plus de personnes à tenter 
d'atteindre l'Europe via l'Espagne. Les permis de 
séjour délivrés par l'Espagne donnent également 
aux personnes concernées le droit de circuler 
librement dans l'espace Schengen, ce qui signifie 
que des États membres tels que la Belgique et la 
France peuvent s'attendre à un nombre encore plus 
élevé de demandes d'asile. 
 
Vous aviez promis de contacter votre homologue 
espagnol. Cela s'est-il produit dans l'intervalle? Par 
ailleurs, vous devriez soulever la question au niveau 
européen afin que le Conseil et la Commission 
européenne rappellent au gouvernement espagnol 
ses obligations en tant que membre de l'espace 
Schengen. Le ferez-vous? 
 

17.02 Staatssecretaris Nicole de Moor 

(Nederlands): Het komt mij niet toe formele kritiek te 
uiten op een binnenlandse beslissing die binnen de 
wettelijke en politieke beleidsruimte van een lidstaat 
valt, ook al staat het Belgische regularisatiebeleid 
heel ver af van het Spaanse voorbeeld. Ik zal het 
punt op de Raad van 12 december wel op een 
informele manier ter sprake brengen. 
 
 
Een verblijf toegekend door Spanje geeft geen recht 
op verblijf, werk of bijstand in België. 
 

17.02  Nicole de Moor, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Il ne m'appartient pas de critiquer 
formellement une décision prise à l'échelon national 
et relevant de la marge de manœuvre politique et 
juridique d'un État membre, même si la politique 
belge de régularisation est profondément différente 
de la politique espagnole. Je soulèverai toutefois ce 
point de manière informelle lors du Conseil du 
12 décembre. 
 
Un permis de séjour délivré par l'Espagne ne donne 
pas droit de séjourner, de travailler ou de bénéficier 
d'une aide sociale en Belgique. 
 

17.03  Maaike De Vreese (N-VA): De maatregel 

opent hier geen rechten, maar de betrokkenen zullen 
wel naar hier doorstromen. 
 

17.03  Maaike De Vreese (N-VA): La mesure 

n'ouvre aucun droit ici, mais les personnes 
concernées viendront tout de même dans notre 
pays. 
 

Het incident is gesloten. 
 

L'incident est clos. 
 

De openbare commissievergadering wordt gesloten 
om 16.16 uur. 
 

La réunion publique de commission est levée à 
16 h 16. 

 
 


